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حسینشمس:بهرویانیان
گفتندبگوتبانیشده!

چراوزیرنفتآنحرفرازد؟

اظهاراتضدایرانیرئیس
جمهورکرهجنوبیدرامارات

حسین شمس، یکی و شاید حتی بهترین سرمربی تاریخ 
تیم ملی فوتســال ایران است. مردی که توانسته ۵ بار 
ایران را بدون باخت قهرمان آســیا کند و تنها ۵۳ ثانیه 
برای رستگاری برابر نایب قهرمان دنیا کم آورد. مردی که 
خاطرات خوشی برای فوتسالی ها ساخت و نام خودش را 
در این رشته در ایران جاودانه کرد.  گفت وگوی ایسنا با 

حسین شمس را در ادامه می خوانید:
-چهاتفاقیافتادکهواردورزشوفوتبالشدید؟

من هم مثل همه بچه های جنوب شهر علاقه به ...

آیا نمی دانست حتی اگر اروپا زمستان سختی داشته 
باشــد باز هم چیزی به ارزش های وزیر نفت ایران 

افزوده نمی شود؟
هر گاه جــواد اوجی وزیر نفت دربــاره مصرف گاز 
هشــدار می دهد یا خبری از قطع گاز منتشــر یا 
شــهری برای کاهش مصرف گاز تعطیل می شود 

بلافاصله فیلم معروف وزیر نفت در...

۶ ساعت حبس در سرمای منفی 2۸
روایتی از اتفاقات قطار یخ زده تهران- مشهد
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نماینده مجلس:

مردم در قهر اجتماعی به سر می برند
نماینــده مجلس گفت:  علیرضابیگی 
آمار های وحشــتناکی از خروج سرمایه 
وجود دارد. همان ســرمایه ای که تک 
تک دلارهایش می تواند نجات بخش و 
گره گشا باشــد و برای جوانان ما سبب 
اشــتغال شــود و امیدآفرین باشد. تا 
هنگامی که این نگرش اصلاح نشود، ما 
مدام راننده ماشینی را که خراب است، 
عوض می کنیم. در صورتی که ماشین 

خراب است و ما باید درستش کنیم.
یک نماینده مجلس گفت: بسیار عجیب 
است چه در حوزه اقتصاد و سیاست چه 
در حوزه اجتماع نمی پذیریم مردم سمت 
دیگر رودخانه هستند ما هم سمت دیگر 
رودخانه. در صورتی که قدرت و توانایی 
مردم می تواند مصون ســاز باشد چراکه 
همراهی مــردم زبان بیگانــه را کوتاه 
می کند، امنیت آفرین است، نشاط جامعه 
را فراهم می کند و حرکت ایجاد می کند، 
ولی گویا ترجیــح می دهیم به همین 
وضعیت کــه مردم در قهر اجتماعی به 
سر می برند روز ها را بگذارانیم و انتظار 
داریم گندمی که کاشــتیم نتیجه اش 

گلابی شود که این امکان پذیر نیست.
به گزارش ایلنا، احمد علیرضابیگی، در 
پاسخ به این سوال که طی روز های اخیر 
شاهد افزایش قیمت خودرو و ارز بودیم، 
برخی عنوان کردند این افزایش قیمت ها 
با توافق هسته ای و برجام ارتباط دارد، 
برخی عنوان کردند دولت برنامه ای ندارد 
و در وهله اول باید تیم اقتصادی خودش 
را تغییر دهد، برای ثبات اوضاع اقتصادی 
چه کاری باید انجام داد، گفت: تا زمانی 
ما نوع نگرشــمان را به نقش مردم در 
حوزه های مختلف تغییر ندهیم، طبیعتا 
اتفــاق خاصی نخواهد افتاد و شــرایط 

بغرنج تر خواهد شد.
شعار اقتصاد مردم پایه را می دهیم، ولی عملا 

مردم نقشی در حوزه اقتصاد ندارند!
نماینده تبریز ادامه داد: به طور مثال در 
حــوزه خودرو این را در نظر بگیرید که 
مــردم ناچارند پراید بخرند، تازه همین 
پرایــد را هــم با حســرت و منت باید 
خریداری کننــد، در صورتی که مردم 
می فهمند در کشور همسایه با پولی که 
برای پراید پرداخت می کنند، می توانند 
ماشین به مراتب بهتری داشته باشند، 
اما هیچ راهی ندارند اگر پراید نخرند در 
دکان چه کســی بروند؟ دکان دیگری 
وجود ندارد. وقتی حوزه اقتصاد ما چنین 
است و برای مردم نقشی تعریف نشده 
است، اگر هم نقشــی تعریف شده، به 
مردم به عنوان یک منبع مالی بی اختیار 
نگاه می شــود مانند آن چیزی که در 
دولــت آقای روحانــی در حوزه بورس 
اتفــاق افتاد. مــردم ۴۰۰ هزار میلیارد 
تومان پول بی زبان خودشان را در بورس 
گذاشتند به فاصله ۲۰ الی ۳۰ روز، یک 
بابایی، یک بنده خدایی، یک وزیری، یک 
رئیس سازمان بورس آمد دست هایش را 
به هم مالید و گفت شرمنده پول ها همه 
سوخت و از بین رفت. مردم اینجا و در 
اقتصاد چه کاره هستند؟ ما شعار اقتصاد 
مردم پایــه را می دهیم، ولی عملا مردم 

نقشی در حوزه اقتصاد ندارند!
وی بیــان کرد: در حوزه سیاســت هم 
همین است نقشی به مردم سپرده نشده 
ریاست جمهوری  انتخابات  در  اســت، 
و مجلس شــورای اســلامی تصور این 

است که مردم عقل شان نمی رسد و ما 
باید به جای آن ها تصمیم بگیریم، عین 
برخوردی که در حــوزه اقتصاد داریم 
در حوزه سیاست هم همین برخورد را 
داریم، نمی خواهیم بپذیریم مردم آگاه 

هستند و دسترسی های بالا دارند.
آمار های وحشتناکی درباره خروج سرمایه 

از کشور وجود دارد
علیرضابیگی یــادآور شــد: از همین 
مــردم افــرادی در کشــور های دیگر 
مسئولیت های بزرگی را بر عهده دارند. 
نمی خواهیم این واقعیت ها را بپذیریم که 
مردم می فهمند و دارای قوه درک بالایی 
هستند و هوشمند هستند و اگر اقتصاد 
را به آن ها بسپاریم، می توانند کار بزرگی 
را انجام دهند. اما وقتی کورسوی امید از 
آن ها گرفته شود علیرغم میل باطی شان 

کار می کنند.
وی ادامه داد: شــما مشاهده می کنید 
آمار های وحشــتناکی از خروج سرمایه 
وجود دارد. همان ســرمایه ای که تک 
تک دلارهایش می تواند نجات بخش و 
گره گشا باشــد و برای جوانان ما سبب 
اشــتغال شــود و امیدآفرین باشد. تا 
هنگامی که این نگرش اصلاح نشود، ما 
مدام راننده ماشینی را که خراب است، 

عوض می کنیم. در صورتی که ماشین 
خراب است و ما باید درستش کنیم.

تا زمانی که ماشین درست نشده با عوض 
کردن راننده راه به جایی نخواهیم برد

این نماینده مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به تغییر رئیس بانک مرکزی گفت: 
آقای فرزین از شــخصیت های علمی و 
برجسته هستند و صاحب نظر در حوزه 
اقتصادند و مردم ما هم خاطرات خوبی 
از ایشــان در حوزه هدفمندی یارانه و 
بازگردانــدن ثروت مردم به مردم دارند. 
وقتی نگرش اصلاح نشود، تا زمانی که 
ماشین درست نشــده با عوض کردن 

راننده راه به جایی نخواهیم برد.
مردم در قهر اجتماعی به سر می برند

وی افزود: بســیار عجیب است چه در 
حوزه اقتصاد و سیاســت چه در حوزه 

اجتماع نمی پذیریم مردم سمت دیگر 
رودخانه هســتند ما هم ســمت دیگر 
رودخانه. در صورتی که قدرت و توانایی 
مردم می تواند مصون ســاز باشد چراکه 
همراهی مــردم زبان بیگانــه را کوتاه 
می کند، امنیت آفرین است، نشاط جامعه 
را فراهم می کند و حرکت ایجاد می کند، 
ولی ترجیح می دهیم به همین وضعیت 
که مردم در قهر اجتماعی به سر می برند 
روز ها را بگذارانیم و انتظار داریم گندمی 
که کاشــتیم نتیجه اش گلابی شود که 

این امکان پذیر نیست.
با بحران جامعیت و بحران نمایندگی قاطبه 

مردم مواجه هستیم
نماینده مردم تبریز درباره این که پس 
از گرانی هــای اخیر افــکار عمومی به 
نقــش نظارتی مجلس پرداخــت و از 
نمایندگان درخواســت ورود به عرصه 
داشت، آیا مجلس می تواند از ابزار های 
نظارتی خودش اســتفاده کند، گفت: 
مجلس می تواند ریل گذار باشد و مسیر 
را عوض کنــد. مجلس می تواند تحول 
ایجاد کند، اما آیا این مجلس می تواند 
این کار را انجام دهد؟ قطعا این مجلس 
نمی تواند که آن هم بازمی گردد به این که 
ما با بحران جامعیت و بحران نمایندگی 

قاطبه مردم مواجه هستیم. وقتی که این 
مجلس حرفی جدا از خواست، مطالبه 
و منفعت مــردم می زنــد و در مقابل 
شفافیت آرا مقاومت می کند، نمی تواند 

تحول آفرین باشد و ریل را عوض کند.
مجلس نظاره گر اجحافی اســت که در 
حق مردم در حوزه خودرو سازی صورت 

می گیرد
وی خاطرنشــان کرد: در آرای مجلس 
به وزیر صمت این به خوبی هویدا بود، 
یعنــی با وجود ایرادات اساســی که به 
عمکلرد حوزه تولید وجود داشت و مردم 
با گوشت و پوست خودشان تورم، گرانی 
و بیکاری را حس می کنند که بخشی از 
آن به وزارت صمت ما بازمی گردد، یعنی 
به جز وزارت کشاورزی وزارت صمت هم 
وزارت تولید است، اما وزیر صمت همان 

رأیی را می آورد که چه بســا در ابتدای 
مسئولیت خودش آورده است. مجلس 
نظاره گر اجحافی است که در حق مردم 
در حوزه خودرو سازی صورت می گیرد 

و صدایی هم در نمی آید.
این نماینده مجلس ادامه داد: چندنفر 
از نمایندگان صحبت می کنند، اما عملا 
پشــتیبانی قاطبه مجلس را به همراه 
ندارد. همین اتفاق درباره بورس هم رخ 
داد، هیچ کس از وزیــر اقتصاد و دولت 
آقای روحانی نپرسید این ظلم بزرگی 
که در حق مردم شــد، چرا اتفاق افتاد؟ 
آیا جنگ و زلزله شــده بود که هست و 

نیست مردم به باد رفت؟
قبیله گرایی سیاسی سبب می شود از خطا ها 

چشم پوشی شود
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر این که 
اگر وزیری کارآیی ندارد چرا نمایندگان 
همان زمان مســئولیت طبق آیین نامه 
داخلی مجلــس پرونــده اش را به قوه 
قضائیه ارجاع نمی دهند و می گذارند بعد 
از پایان مســئولیتش که عملا فایده ای 
برای مردم ندارد، گفــت: این اتفاق به 
خاطر قبیله گرایی سیاســی است. این 
قبیله گرایی سیاســی سبب می شود از 
خطا ها چشم پوشــی شود. شــما را به 
حرف های وزیر راه شهرسازی در مجلس 
دهم ارجاع می دهم، بخشی از مجلس 
اراده می کند برخورد شود و حتی خود 
رئیس جمهــور، اما عمــلا قبیله گرایی 

سیاسی مانع می شود.
علیرضابیگــی یــادآور شــد: حادثــه 
قطار تبریز در ســال ۸۵ اتفــاق افتاد، 
وزیر راه و شهرســازی وقــت برابر اعلام 
دستگاه های مسئول بالاترین سطح خطا 
و اشتباه و جرم متوجه اش بود، ۵۰ نفر 
از مردم کشور کشته شده بودند ما ۲ بار 
وزیر را استیضاح کردیم، اما رأی نیاورد 
و هر بار بیشتر از گذشته رای اعتماد در 
جلسه استیضاح آورد متاسفانه این بار باز 

مشابه همان حادثه مشابه اتفاق افتاد.
قطار یزد طبس باز دچار حادثه شــد و 
به طور آشکار به واسطه سوء مدیریت، 
مردم کشور ما کشته شدند، اما مجلس 
ما هیچ واکنشــی نشــان نداد و تکانی 
نخورد با این که ما داد زدیم، فریاد زدیم 
که برخورد شــود و مکاتبه کردیم، اما 
عملا همین قبیله گرایی سیاسی مانع از 
این شد که مجلس نقش اساسی خودش 
را به عنوان ناظر قوه مجریه به درستی 

ایفا کند.

شمامشاهدهمیکنیدآمارهایوحشتناکیازخروجسرمایهوجوددارد.
همانسرمایهایکهتکتکدلارهایشمیتواندنجاتبخشوگرهگشا

باشدوبرایجوانانماسبباشتغالشودوامیدآفرینباشد.تاهنگامیکه
ایننگرشاصلاحنشود،مامدامرانندهماشینیراکهخراباست،عوض

میکنیم.درصورتیکهماشینخراباستومابایددرستشکنیم
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دختردهههشتادیعضوشورایشهرتهراناستعفاکرد
بــا توجه به حواشــی ایجاد شــده در 
خصوص فیش حقوقی مســئول دفتر 
نرگس معدنی پور مسئول دفتر این عضو 
شورای اسلامی شــهر تهران استعفای 
خود را تقدیم شورای اسلامی شهر تهران 
کرد. طی روزهای گذشــته تصویری از 

فیش حقوقی یکی از کارمندان شورای 
اسلامی شــهر تهران در فضای مجازی 
منتشر شــد و همین موضوع باعث شد 
تــا مواضع مختلفی در برابر آن گرفته و 
افکار عمومی نسبت به آن حساس شوند. 
اخبار رسیده از دفتر نرگس معدنی پور 

حکایت از اســتعفای فاطمه منصورلی 
از ســمت خــود دارد. در توضیــح این 
موضوع نرگس معدنی پور گفت: جامعه 
در شــرایط خاصی قرار دارد و هرگونه 
خبری می تواند ضریب حساسیت مردم 

را افزایش دهد.

￼ چرا￼وزیر￼نفت￼آن￼حرف￼را￼زد؟￼
آیا نمی دانست حتی اگر اروپا زمستان سختی داشته باشد باز هم 

چیزی به ارزش های وزیر نفت ایران افزوده نمی شود؟
عصرایران؛ رضا غبیشــاوی - هر گاه جواد اوجی وزیر نفت درباره 
مصرف گاز هشدار می دهد یا خبری از قطع گاز منتشر یا شهری 
برای کاهش مصرف گاز تعطیل می شــود بلافاصله فیلم معروف 
وزیر نفت در تابستان گذشته بازنشر می شود؛ وقتی در اوج هیجان 
و احساســات آرزو کرده بود »خداوند به همه طول عمر بدهد تا 
ببینند امســال برای دنیا و به خصوص اروپایی ها چه زمســتان 

سختی در پیش است«. 
او در ۳1 مرداد 1۴۰1 با حضور در برنامه »جهان آرا« شبکه افق، 
خطاب به مجری برنامه )امیرحسین ثابتی( گفته بود:  »آقای ثابتی 
ان شاء الله خدا به همه مون عمر بده ببینیم امسال چه زمستان 
سختی در پیشه...برای دنیا به خصوص برای کشورهای واردکننده 
انرژی، به خصوص اروپایی ها ... خودشون به خودشون دارن ظلم 
مــی کنند ... دولت ها دارند به مردم شــون ظلم می کنند... می 
توانیم بخشی از کمبود انرژی جهان به ویزه اروپا را تامین کنیم«.

امروز هم آن زمستان وعده داده شده رسید و تقریبا روزی نیست 
وزیر نفت و دیگر مسوولان در تلویزیون درباره شرایط شکننده و 
سخت گاز و احتمالا قطع آن و تعطیلی شهرها و ادارات صحبت 

نکنند.
حالا که در این شــرایط قرار گرفتیم واقعا چرا وزیر نفت آن روز 
تابستانی چنین سخنی گفت تا حالا هر بار از شرایط سخت گازی 
ایران صحبت شــود،  آن سخن وزیر از »زمستان سخت اروپایی« 

یادآوری و  چنین تناقض و تضادی، عیان شود؟

آیا وزیر نفت که خود قبلا رئیس شرکت گاز بود نمی دانست  هر 
ساله در زمستان ایران، چالش،  مشکل یا بحران گاز داریم و با اندک 

افزایش سرما یا مصرف گاز، کشور می تواند وارد بحران شود؟
 آیا او وقتی این ســخن را می گفت نمی دانست وقتی زمستان 
ایران و چالش گاز برســد این سخنش یادآوری می شود و حالا او 
به چالش کشــیده می شود و زحمت مجموعه های متعدد برای 
رساندن گاز به تک تک خانه ها و گرم نگه داشتن آنها به حاشیه 

رانده می شود؟
آیا این ســخن اوجی وزیر نفت نشان نمی دهد او در این جایگاه 
بالای اداری و با وجود اطلاعات و تجربیات و ... نتوانســت آینده 
زمستان ایران و اروپا و جهان را پیش بینی کند؟ حال آنکه پیش 
بینی و تحلیل وزیر نمی تواند شــخصی باشــد بلکه برآیندی از 

دستگاه کارشناسی مجموعه زیرمجموعه اوست. 
آیا در ســایر حوزه ها هم چنین تحلیل هایی، تولید می شوند و 
معیار قرار می گیرند؟ آیا تصمیــم گیری ها کلان برپایه چنین 

تحلیلی هاست؟
آیا نمی دانست حتی اگر اروپا زمستان سختی داشته باشد باز هم 
چیزی به ارزش های وزیر نفت ایران افزوده نمی شــود؟ آیا نمی 
دانست عملکرد او و وزارتخانه اش نه با زمستان سخت اروپا که با 

زمستان ایران سنجیده می شود؟
آیا نمی دانست وعده دادن به زمستان سخت اروپا ناخوداگاه باب 
مقایســه زمستان ایران و اروپا را باز می کند و ضرر کننده بزرگ 
در این میان شــرکت گاز و فعالیت ها و تلاش های شبانه روزی 
کارکنانش است؟ آیا نمی دانست اگر باب مقایسه ایران و اروپا را 
بازکند به هزار و یک دلیل موجه و ناموجه،  نزد افکار عمومی پیروز 

نخواهد بود؟
آیا نمی دانست نباید یک کشور بزرگ دارنده گاز را با کشورهای 

واردکننده گاز مقایسه کند؟
آیا نمی دانست کرکری خوانی و تبلیغات و سخنان هیجانی را باید 
به دیگرانی واگذار کند و خود مظهری از عقلانیت و بیان سخنان 
سنجیده و قابل اتکا باشد؟ وزیران انرژی و اقتصاد اهل طمأنینه و 
تأمل هستند و نمادی از بلوغ و دوراندیشی، نه تبلیغ و احساسات. 

اقتصاد و انرژی، علم عقل و واقعیت اند نه شور و هیجان.
با موضع گیری شــعاری و احساسی شاید بتوان طرفداران این یا 
آن جناح سیاسی را خوشحال کرد و سرذوق آورد اما قطعا به کار 

مدیریت انرژی نمی آید.
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دو داستان که به قیمت نابودی بایدن و ترامپ تمام می شود

آیا پایان بایدن آغاز شده است؟
در گذشته بایدن معامله های نامطلوب 
زیــادی وجود داشــته اســت. به نظر 
می رسد مبهم ترین دوره زندگی سیاسی 
او در دوره دوم ریاست جمهوری »باراک 
اوباما« بوده اســت زمانی که جو هنوز 
معاون رئیس جمهور بود و خانواده اش 
تلاش می کردند تــا جایی که ممکن 
اســت از نفوذ او به نفع خود اســتفاده 

کنند.
فرارو- آیا جو بایدن به طور ناگهانی از 
مفید بودن اش صرفنظر کرده اســت؟ 
این همان چیزی اســت که بسیاری از 
آمریکایی های متمایل به نظریه توطئه 
می گویند در حالی که هیاهو در مورد 
اسناد طبقه بندی شده کشف شده در 
یکی از دفاتر رئیس جمهور و خانه او در 

دلاور بالا گرفته است.
به گزارش فرارو به نقل از اســپکتیتر، 
این نظریه چیزی شــبیه به این است: 
»دوره های میان دوره ای از مسیر خارج 
شده اند، قدرت ترامپ رو به زوال است 
و همه در واشــنگتن می دانند که جو 
بایدن برای مبارزه در رقابت انتخاباتی 
ریاســت جمهوری ۲۰۲۴ و پس از آن 
بسیار پیر است. بنابراین، اکنون دولت 
در سایه یا همان قدرت های مخفی ای 
که واقعا بــر امریکا حکمرانی می کنند 
احساس می کنند که می توانند با خیال 
راحــت این پیرمرد را از میان بردارند و 
یک رهبر دموکرات دیگر را به خدمت 
گیرند«. موسیقی شومی را نیز به پس 

زمینه این نظریه بیافزایید!
در یک ســطح، چنیــن تفکری نمونه 
دیگری از ســبک پارانوئید در سیاست 
آمریکاســت. با این وجود، نظریه های 
توطئه اغلب قدرت خود را از عناصری 
از حقیقــت می گیرنــد. نیروهایی در 
تشکیلات حزب دموکرات وجود دارند 
که اکنون تمایل دارند بایدن بازنشسته 
شود و داستان »اسناد کشف شده« در 
دفتر بایدن به این موضوع دامن می زند. 
ده مورد نخست از این اسناد ظاهرا در 
تاریخ ۲ نوامبر درست پیش از انتخابات 

میان دوره ای کشف شده بودند.
در آن روز وکلای شخصی جو بایدن به 
طور اتفاقی در اطراف دفتر خصوصی او 
در »مرکز دیپلماسی و تعامل جهانی« به 
پرونده ای با علامت »شخصی« برخورد 
کردند که حاوی برخی اســناد دولتی 
حســاس بود که نبایــد در آنجا وجود 
می داشت. آنان کار درست را انجام داده 
و به آرشــیو ملی امریکا هشدار دادند و 
بلافاصله آن اسناد را تحویل دادند. این 
کاری بسیار درست تر از رفتار احمقانه 
ترامپ بود که به طور غیر قانونی تعداد 

بســیار بیش تری از اسناد را در عمارت 
مارالاگو نگهداشته بود و از تحویل دادن 

آن خودداری ورزید.
با این وجود، آیا کشــف اولیه اســناد 
همان اندازه تصادفی بود که تیم بایدن 
مدعی شده اســت؟ وکلای خصوصی 
بایــدن در آن زمــان در آن دفتر چه 
کار می کردند؟ آیا این موضوع می تواند 
ربطی به این واقعیت داشــته باشد که 
جمهوری خواهان در آســتانه بازپس 
گیری مجلس نمایندگان بودند و این 
شرایط به مخالفان بایدن در کنگره این 
اختیار را می داد تا بخش هایی از گذشته 
او را بررسی کنند که او ترجیح می دهد 

ناشناخته باقی بماند؟
دونالد ترامپ خانواده بایدن را »خانواده 
جنایتکار بایدن« می نامد و البته این یک 
هذل ترامپی است. با این وجود، هر آن 
کس که با جزئیات در مورد امور تجاری 
»جیم بایدن« برادر جو و »هانتر« پسر 
مشهورش آشنا باشــد می داند که این 

توهین ترامپ اصلا نادرست نیست.
در گذشته بایدن معامله های نامطلوب 
زیــادی وجود داشــته اســت. به نظر 
می رسد مبهم ترین دوره زندگی سیاسی 
او در دوره دوم ریاست جمهوری »باراک 
اوباما« بوده اســت زمانی که جو هنوز 
معاون رئیس جمهور بود و خانواده اش 
تلاش می کردند تــا جایی که ممکن 
اســت از نفوذ او به نفع خود اســتفاده 

کنند.
گفته می شــود اسناد کشــف شده با 
علامت طبقه بندی شده همگی متعلق 
به دوران معاونــت بایدن بوده اند. چند 
پرســش مهم دیگر وجود دارد: دقیقا 
هدف »مرکز دیپلماسی و تعامل جهانی 
پن بایدن« که در دانشگاه پنسیلوانیا و 

در سال ۲۰1۷ میلادی و پس از ترک 
منصب دولتی بایدن تاســیس شد چه 
بوده است؟ آیا همان طور که وب سایت 
آن مرکز ذکر کرده »تعامل دانشجویان 
و شرکای پن با اعضای هیئت علمی و 
مراکز جهانی برای برگزاری گردهمایی 
با حضــور رهبران جهان و توســعه و 
پیشبرد سیاستگذاری هوشمند« هدف 

آن مرکز بوده است؟
در دو ســال پس از راه اندازی »مرکز 
دیپلماســی و تعامــل جهانــی پــن 
بایدن« کمک های خارجی به دانشگاه 
پنســیلوانیا سه برابر افزایش یافت و به 
۶1 میلیون دلار رسید که بخش اعظم 
آن از چین بود. بایــدن معاون رئیس 
جمهور ســابق که در آن زمان شخصا 
مبالغ قابل توجهی پول بدســت آورده 
بــود در مرکزی که به نام او تاســیس 
شــده بود تا چه اندازه نقش داشــت و 
درگیر امور آن شده بود؟ بدیهی است 
که پرونده های طبقه بندی شده دولتی 
از دوران در قدرت بودن او به دفتر مرکز 

در واشنگتن راه یافتند.
پرسش کلیدی دیگر این است: چرا این 
داستان اکنون منتشر می شود؟ دو ماه 
پس از تحویل اولین پرونده ها و تقریبا 
یک ماه پس از آن کــه وکلای بایدن 
اعــلام کردند که مجموعــه دیگری از 
»پرونده های با علامت های طبقه بندی 
شده« را در خانه بایدن در دلاور کشف 

کرده اند.
در چنین شــرایطی جو بایدن ممکن 
است تصمیمی در مورد آینده خود در 
تعطیلات کریسمس در دریای کارائیب 
گرفته باشد. پس از چند سال سخت به 
نظر می رسید که بایدن از چیزی لذت 
می برد. زمزمه ها در واشنگتن این بود که 

با توجه به تحولات اخیر و امید به بهبود 
وضعیت اقتصاد امریکا بایدن قصد دارد 
دوباره برای انتخابات ریاست جمهوری 

نامزدی خود را اعلام کند.
اکنون ناگهان موضوع ناخوشــایند این 
رســوایی اخیر علیه بایدن مطرح شده 
که مسئله ای شرم آور محسوب می شود. 
اکنون همگان از شــباهت به داستان 
»پرونده نگهداری اسناد توسط ترامپ« 
با ماجرای »نگهداری اســتاد توســط 
این  بایدن« سخن می گویند. شباهت 
دو داســتان می تواند هر دو طرف را از 
بیــن ببرد. از یک ســو مدافعان بایدن 
می گویند که میزان و درجه شلختگی 
بایدن و هدف او از نگهداری اسناد با زیر 
پا گذاشتن آشکار قوانین توسط ترامپ 
در مورد اسناد طبقه بندی شده موضوع 
مهمی نیست. البته ممکن است حق با 

آنان باشد.
از سوی دیگر، این مقایسه می تواند در 
نهایت به بایدن راهی مناسب برای کناره 
گیری همراه با حفظ غرور را ارائه دهد. 
او می توانست بگوید: »برخلاف سلف ام 
امنیت ملی را بسیار جدی می گیرم. اگر 
مشخص شد که در انجام وظایف ام از هر 

نظر شکست خورده ام...«.
پس از آن، رسانه ها ممکن است از بایدن 
تحت عنوان مردی شریف یاد کنند. در 
نهایت، فاجعه ای سیاســی که »کامالا 
هریــس« معاون بایدن ممکن اســت 
بتواند شکاف ایجاد شده بر اثر آن را پر 
کرده و رقابت برای سال ۲۰۲۴ میلادی 
را آغاز کند. البته تمام آن چه گفته شد 
صرفا حدس و گمانه زنی اســت. با این 
وجــود، واقعیت آن اســت که اتفاقات 
بسیار عجیبی در قلب قدرت امریکا در 

حال رخ دادن است.

اظهاراتضدایرانیرئیسجمهورکرهجنوبیدرامارات
رئیس جمهور کــره جنوبی در اظهاراتی 
توهیــن آمیز و خارج از عرف دیپلماتیک 
از ایران به عنوان دشــمن امارات نام برد. 
به گزارش گروه بیــن الملل خبرگزاری 
تسنیم، »یون سوک یول« رئیس جمهور 
کره جنوبی که در روزهای اخیر به ابوظبی 

سفر کرده اســت در دیدار با 1۵۰ سرباز 
کره جنوبی مستقر در امارات در اظهاراتی 
توهیــن آمیز و خارج از عرف دیپلماتیک 
مدعی شد که ایران دشمن امارات است. 
یول در جریان این ملاقات اظهار داشت: 
دشــمن امارات و بزرگترین تهدید، ایران 

اســت و دشمن ما نیز کره شمالی است... 
در نتیجه ما وضعیتی بسیار شبیه به امارات 
داریم. ابوظبی میزبان میزبان 1۵۰ سرباز 
کره جنوبی است که مسئولیت حفاظت از 
پروژه احداق نیروگاه اتمی البرکه در غرب 

ابوظبی را بر عهده دارند.

وزیر دفاع آلمان استعفا کرد
یورونیوز نوشت:  توانایی  دفاعی آلمان پس از 
کار افتادن چندین تانک »پوما« در جریان 
رزمایش نظامی اخیر زیر ســوال رفت. به 
گزارش رســانه های آلمان، این اتفاق بعد 
از زنجیــره ای از اتفاقات و حوادث منفی 
در کارنامه او روی داد و باعث شد عملکرد 
وی تحت شک و تردید بسیاری قرار بگیرد.  
در بیانیه او آمده است:  امروز از صدراعظم 
)نخست وزیر ( خواستم من را از سمت وزیر 
دفاع فدرال،  معاف کند.  او دلیل این اتفاق را 
»تمرکز رسانه ها بر خود« دانست و نوشت: 

این وضعیت، امکان پوشش و بررسی مسائل 
متعلق به ارتش و تصمیمات سیاسی امینتی 
به سود شهروندان آلمان را پیچیده می کند. 
فعالیت ارزشمند سربازان و بسیاری از افراد 
مصمــم در زمینه کاری ما باید در اولویت 
باشــد. به همین دلیل تصمیم به استعفا 
گرفتم. قبل از این نظرسنجی انجام شده در 
آلمان نشان داد بیش از دو سوم،  برکناری او 
را تایید می کنند. یورونیوز نوشت:  عملکرد 
دولت آلمــان در حمایت تســلیحاتی از 
اوکراین در جنگ مقابل روسیه، انتقاداتی 

را برانگیخته اســت. وی در ابتدای هفته 
گذشــته فیلمی را در اینستاگرام خود به 
مناسبت سال نو میلادی منتشر کرد که 
کیفیــت و تصاویر فیلم انتقادات زیادی را 
برانگیخت. در این فیلم همزمان با سخن 
گفتن او درباره جنــگ در اوکراین،  آتش 
بازی ســال نو انجام می شد. بخش هایی 
از سخنان وزیر دفاع به دلیل صدای آتش 
بازی قابل شنیده شدن نبود. منتقدان می 
گویند این فیلم بسیار ناشنیانه و نامناسب 
تهیه و ضبط شده بود.  یورونیوز در این باره 

هم نوشت:  وزیر دفاع آلمان در این ویدئو که 
به باور منتقدانش بسیار ناشیانه تهیه شده 
بود، در یکی از میدان های مرکزی شــهر 
برلین، در حالی با موهای ژولیده بر اثر وزش 
باد از جنگ در اوکراین سخن می گفت که 
سخنانش به دلیل صدای ترقه و آتش بازی 
مختص جشــن های ســال نو به زحمت 
شنیده می شد. شبهه یاد کردن از جنگ 
اوکراین با صدای آتش بازی سال نو در این 
ویدیو، وزیر دفاع آلمان را تحت فشار انتقاد 

رسانه ها و احزاب مخالف قرار داد.

دینار￼عراق￼در￼کشاکش￼جنگ￼اقتصادی￼
آمریکا￼علیه￼ایران￼

در ۲ ماه گذشته بانک مرکزی آمریکا حدود ۸۰ درصد از درخواست 
هــای انتقال به بانک های عراقی را به بهانــه تردید در مورد مقصد 
نهایی این نقل و انتقالات و امکان دور زدن تحریم های ایران، مسدود 
کرده است. پول ملی عراق )دینار( به دنبال تشدید سخت گیریهای 
آمریکا برای نقل و انتقالات بین المللی این کشور در ۲ ماه گذشته در 
سراشیبی کاهش ارزش قرار گرفته و جناح های طرفدار ایران در عراق، 
واشنگتن را مسئول مشکلات دینار می دانند، چون می گویند آمریکا به 
بهانه اعمال تحریم های ایران، جلوی مبادلات دلاری عراق را گرفته و 

در این مسیر سنگ اندازی می کند.
به گزارش عصرایرانبه نقــل از گزارش هفته نامه »عرب ویکلی«، در 
حالی که نرخ رسمی مبادله هر دلار آمریکا، 1۴۷۰ دینار عراقی تعیین 
شــده است، اما به گفته رســانه های دولتی عراق، هر دلار آمریکا از 
اواسط ماه نوامبر گذشــته در بازار غیر رسمی مبادله ارز در عراق تا 
1۶۰۰ دینار معامله می شد و سپس به نرخ 1۵۷۰ دینار رسید. اگرچه 
کاهش ارزش دینار طی ۲-۳ ماه گذشــته به ویژه در مقایسه با سایر 
کشورهای منطقه چشمگیر به نظر نمی رسد، اما باعث وحشت مردم 
عراق شده است که از افزایش قیمت کالاهای وارداتی مانند گاز و گندم 

می ترسند.
»مظهر صالح« مشاور مالی نخست وزیر عراق در این رابطه گفت: » 

دلیل اساسی این کاهش ارزش محدودیت های خارجی است.«
امــا دیگر مقامات عراقی تقصیر را کاملا بر دوش یک بازیگر خارجی 
یعنی ایالات متحده می اندازند. »هادی العامری« یکی از چهره های 
کلیدی حشدالشعبی )بسیج مردمی عراق(، ایالات متحده را به استفاده 

از دلار به عنوان ســلاحی برای 
گرسنگی دادن به کشورها متهم 

کرده است.
اما »احمد طباقچالی« کارشناس 
اقتصادی عراقی معتقد اســت: 
»برخلاف تصورات غلط، شایعات 
و اطلاعات نادرست فعلی، هیچ 

مدرکی دال بر فشــار آمریکا بر عراق وجود ندارد.« از اواسط نوامبر، 
بانک های عراقی برای دسترسی به ذخایر خارجی خود که 1۰۰ میلیارد 
دلار تخمین زده می شود و در فدرال رزرو )بانک مرکزی آمریکا( ایالات 
متحده نگهداری می شود، مجبور به رعایت معیارهای سیستم انتقال 
بین المللی سوئیفت شده اند. طباقچالی می گوید: »شرکت در نقل و 
انتقالات بین المللی وجوه فرامرزی، مستلزم رعایت مفاد جهانی مبارزه 
با پولشویی، مقررات مقابله با تامین مالی تروریسم و مقررات تحریمی 

- مانند مواردی که در مورد ایران یا روسیه اعمال می شود، است.«
از نظر این کارشناس اقتصادی عراق: »مقررات جدید مستلزم سطوح 
بالایی از شفافیت است و این یک شوک برای بسیاری از بانک های ما 

بود که به این کار عادت نداشتند.«
به گفته صالح، بانک های عراقی اکنون باید حواله های دلاری خود را 
»در یک سکوی )پلتفرم( برخط )آنلاین( که درخواست های انتقال را 
بررسی می کند، ثبت کنند.« وی گفت: بانک مرکزی آمریکا درخواست 
ها را بررسی می کند و در صورت وجود هرگونه ظن، انتقال را متوقف 
می کند. به گفته صالح، از زمان تصویب سازوکار جدید در ماه نوامبر، 
بانک مرکزی آمریکا حدود ۸۰ درصد از درخواست های انتقال به بانک 
های عراقی را به بهانه تردید در مورد مقصد نهایی این نقل و انتقالات، 

مسدود کرده است.
ایــن امر منجر به کمبود دلار در بازار عراق و در نتیجه کاهش ارزش 
دینار شده است. بانک مرکزی عراق نوسانات ارز را »وضعیت موقت« 
توصیف کرده است و مقامات اقداماتی را برای تثبیت نرخ ارز انجام داده 
اند. این اقدامات شامل تسهیل تجارت دلاری در بخش خصوصی از 
طریق بانک های عراقی و باز کردن مراکز ارزی در بانک های دولتی 
برای کسانی است که مایل به سفر به خارج از کشور هستند. کابینه 
عراق همچنین تصمیم گرفته است همه ارگان های دولتی را موظف 
کند کالاها و خدمات را در عراق به دینار به نرخ مبادله رسمی بانک 
مرکزی )1۴۷۰ دینار( به دلار بفروشند. صالح استدلال کرد که »این 
اقدامات مهم هستند زیرا نشان می دهند که دولت عزمی جدی برای 
محافظت از بازار و شهروندان عراقی دارد.« تورم عراق در اکتبر  سال 
گذشــته میلادی حدود ۵.۳ درصد ثبت شده است. اما نگرانی ها در 

مورد کاهش قدرت خرید در میان عراقی ها وجود دارد.
»سعد الطایی« بازنشسته ای که به پسرش کمک می کند تا یک مغازه 
کوچک در منطقه کراده بغداد راه اندازی کند، گرمای نوسان نرخ ارز را 
احساس می کند و آن را »یک مشکل واقعی« برای تاجران و مشتریان 

توصیف می کند.
او می گوید: زمانی که دلار 1۴۷۰ ارزش داشت، حقوق بازنشستگی 
من ۳۳۶ دلار بود. امروز نرخ ارز 1۵۷۰ دینار است و حقوق بازنشستگی 

من ۳1۴ دلار شده است.«
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فرماندارازمردمعذرخواهیکرد
آغازعملیات￼وصل￼گاز￼مشترکان￼در￼

تربت￼جام
خراسان رضوی از روز دوشنبه هفته گذشته، تحت تاثیر سامانه سرد 
شمالی قرار گرفته که موجب کاهش چشمگیر دما در خراسان رضوی 
شده است، سرمای هوا همچنان در این استان استقرار دارد.شهرستان 
مرزی تربت جام با ۲۳۰ هزار نفر جمعیت در 1۶۰ کیلومتری جنوب 
شرق مشهد قرار دارد که با مشکلات گزاری و سوختی مواجهه شدکه با 

پیگیری مسئولان بخشی از مشکلات مرتفع گردید.
مدیرعامل شرکت گاز خراسان رضوی در همین باره گفت: عملیات وصل 
گاز قطع شده مشترکان در تربت جام از امروز دوشنبه آغاز شد و برای 

وصل گاز در خانه باشند.
حســن افتخاری افزود: با توجه به اینکه به دلیل قطعی گاز در برخی 
محلات و روســتاها ممکن است بعضی از آنها به منزل اقوام خود رفته 

باشند از آنها تقاضا داریم به منزل خود برای وصل گاز برگردند.
وی ادامه داد: وصل گاز مشترکانی امکانپذیر است که در منزل حضور 

داشته باشند.
مدیر عامل شرکت گاز خراسان رضوی اظهار داشت: یکی از مصوبات 
بســیار خوب سفر دیروز وزیر نفت به تربت جام، تصویب تقویت خط 
انتقال گاز به تربت جام است که کارهای مطالعاتی آن از امروز آغاز شد 

تا در سال آتی شاهد قطعی گاز نباشیم.
شرکت گاز خراسان رضوی به ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار مشترک خدمت 
رسانی می کند. شهرستان مرزی و تلفیقی تربت جام با ۲۳۰ هزار نفر 
جمعیت در 1۶۰ کیلومتری جنوب شرق مشهد قرار دارد و از شرق با 

کشور افغانستان هم مرز است.
خراسان رضوی از روز دوشنبه هفته گذشته، تحت تاثیر سامانه سرد 
شمالی قرار گرفته که موجب کاهش چشمگیر دما در خراسان رضوی 

شده است و سرمای هوا همچنان در این استان استقرار دارد.
*نــرخ کپســول گاز مایــع 

دستکم ۸۰۰ هزار تومان 
نماینده انجمن صنفی توزیع 
گاز مایع در خراســان رضوی 
گفت: هر کپســول گاز خالی 
ســازنده ۷۷۵  شرکت  برای 
هزار تومان و با گاز مایع حدود 

۸۰۰ هزار تومان قیمت دارد، طی روزهای اخیر هیچ افزایش قیمتی در 
خصوص گاز مایع در تربت جام صورت نگرفته است. مجتبی جلالیان 
افزود: در ســرمای بی سابقه اخیر که گاز طبیعی برخی از مشترکان 
بویژه در تربت جام قطع شــده است، شرکتهای توزیع کننده گاز مایع 
وظیفه داشتند تا به خانوارهای دچار مشکل، کسپول بدهند و اکنون 
گاز مایع به میــزان لازم برای متقاضیان وجود دارد. وی با بیان اینکه 
شــغل ما گاز فروشی است و سیلندر فروش نیستیم، بیان کرد: مبلغ 
تولید سلیندر گاز بر عهده شرکتهای سازنده است و شرکتهای توزیع 
کننده گاز مایع سودی در خصوص کپسول خالی دریافت نمی کنند. 
نماینده انجمن صنفی توزیع گاز مایع در خراسان رضوی اظهار داشت: 
معمولا خانوارهایی که از نفت سفید استفاده می کنند، کپسول گاز مایع 
و اجاق گاز و وسایل مربوط به آن را در خانه دارند، اما در ماجرای اخیر 
بسیاری از مشترکان کپسول نداشتند و مجبور به خرید آن شده اند. وی 
با بیان اینکه کپسول گاز مایع برای گرمایش خانه نیست، افزود: سوزن 
گاز مایع و طبیعی یکی نیست و اگر بجای هم استفاده شود آتش می 
گیرد. نگران جان مردم هستیم تیدیل وسایل گاز سوزطبیعی به مایع 
سوز کار هر کسی نیست. مردم باید نکات ایمنی در این زمینه را جدی 
بگیرند. جلالیان با اشاره به اینکه در زمینه توزیع سیلند گاز هیچ مشکلی 
نداریم. گفت: امروز سه تریلی کپســول گاز به تربت جام ارسال شد و 

تامین کپسول گاز این شهرستان به صورت ویژه مد نظر است.
توزیعوسایلگرمایشیادامهدارد

فرماندار تربت جام ضمن عذرخواهی از مردم این شهرستان بخاطر قطع 
گاز گفت: تا دیروز چهار هزار وسیله گرمایشی غیرگاز سوز در تربت جام 
توزیع شد و ۲ هزار وسیله گرمایشی نیز در مسیر ورود به این شهر است.

حسین جمشــیدی افزود: توزیع وسایل گرمایشی نفتی و برقی برای 
خانوارهای فاقد گاز و متناسب با زمان قطع گاز آنها، بر اساس کد ملی 
و شماره اشتراک گاز توزیع خواهد شد. وی ضمن عذرخواهی از مردم 
بابت مشکلات ناشی از قطع گاز بیان کرد: تاکنون 1۵۰ هزار لیتر نفت 
رایگان بین مردم توزیع شده و آستان قدس رضوی نیز 1۰ هزار وعده 

غذای رایگان میان شهروندان توزیع کرده است.
فرماندار تربت جام به توزیع 1۹ هزار قرص نان رایگان بین مردم اشاره 
کرد و افزود: گاز ســیال است و امکان اعلام کردن قطع یا وصل گاز در 
یک منطقه در اختیار مسوولان نیست و بواسطه افت فشار کسی نمی 
تواند قطع آن را در منطقه ای خاص مدیریت کند. جمشیدی اعلام کرد؛ 
گاز ۲۵ هزار مشترک معادل ۶۰ درصد مشترکین شهرستان قطع است 

و 11۰ هزار لیتر نفت نیز در حال توزیع بین مردم است.

روایتی از اتفاقات قطار یخ زده تهران- مشهد

۶ ساعت حبس در سرمای منفی 2۸
قطار شــماره 1۶۸ تهران به مشهد در 
ساعت 1۴:۵۰ روز پنجشنبه ۲۲ دی ماه 
عازم مشهد می شود. این قطار به دلیل 
نقص فنی در ایستگاه تربت حیدریه واقع 
در باغچه )حدود ۳۰ کیلومتری مشهد( 
متوقف شده و پس از حدود 1۰ ساعت 
توقف، مســافران با اتوبوس به مشهد 

منتقل می شوند.
امیر محب علی، یکی از مســافران این 
قطــار در گفت وگو با خبرنگار ایســنا 
اتفاقات و وقایع آن لحظات طاقت فرسا 
را روایت می کند که در ادامه می خوانید:

قطار در چه زمانی متوقف شد؟
قطار در ساعت 1:۰۵ بامداد در ایستگاه 
تربت حیدریه واقع در باغچه در فاصله 
حدود ۴۰ کیلومتری به دلیل شکسته 
شدن خط ریل متوقف شد. حدود ۴۰ 
دقیقه تعمیر خط زمــان برد که پس 
از آن اعــلام کردند دیزل قطار یخ زده 
است. پس از خاموش شدن دیزل، برق 
و سیستم گرمایش قطار نیز قطع شد 
که به ناچار حدود ۶ ساعت در سرمای 
منفــی ۲۸ درجــه در کوپه ها حبس 

شدیم.
ازقطع اقداممسئولانقطارپس

سیستمگرمایشیچهبود؟
هر چه از مســئولان قطــار، از معاون 
و رئیــس قطار گرفته تــا مهمانداران، 
درخواســت داشتیم درهای قطار را باز 
کــرده و اجازه دهند مــردم به داخل 
مسجد ایستگاه راه آهن مننقل شوند، 
مدام بــا جواب های عجیــب و غریب 

مسئولان قطار مواجه می شدیم.
مســئولان قطار می گفتنــد که اجازه 
نداریــم درهــای قطار را بــاز کنیم و 
قطــار ۵ دقیقه، نیم و یا یک ســاعت 
دیگر راه خواهد افتاد. مســافران را در 
داخل کوپه ها نگه داشته بودند و اجازه 

نمی دادند که از قطار خارج شوند.
قطار در ســاعت 1:۰۵ بامداد خاموش 
و 1۰ دقیقــه پس از آن دیزل قطار نیز 
خاموش شد. مســئولان قطار تا طلوع 
خورشید )حوالی ســاعت ۶ ونیم تا ۷ 
صبح( اجازه خروج مســافران از قطار 
را ندادند. حوالــی صبح که هوا تقریبا 
روشن شده بود، احســاس می کردیم 
که بچه های کوچک و افراد مســن به 
دلیل سرمای بیش از حد هوا در حال از 
دست رفتن هستند. به شخصه پس از 
بازگشایی درهای قطار ۲ کودکی که از 
سرما به حالت بیهوشی رسیده بودند را 

به مسجد ایستگاه منتقل کردم.
مهمانــداران نیز در جــواب اعتراض 
ما تنها عنوان می کردنــد که کاری از 
دست شان بر نمی آید و مسئولیتی در 
این خصوص ندارند. رئیس ایستگاه نیز 
ادامه می داد که مامور و معذور است و 
نمی تواند مردم را از ریل قطار عبور دهد، 
چراکه در قبال مسافران مسئولیت دارد 
و ممکن است مسافران با قطار برخورد 
کرده و یا دست و پایشان در زمان عبور 
از ریــل قطار زخمی شــود. این حرف 
رئیــس قطار جالب بود کــه رد کردن 
مسافران از ریل قطار برایش مسئولیت 
دارد. اینکه حاضر است مسئولیت تلف 
شدن ۳۵۰ مسافر بر اثر سرما را قبول 
 کند، اما ریسک اینکه مسافران را از ریل 
رد کرده و شــاید دست و پای چند نفر 

زخمی شود را قبول نمی کرد.

باکسیبرایکمکتماسگرفتید؟
من به دلیل صحبت کردن با مسئولان 
و رئیس قطار نتوانستم با ارگان خاصی 
برای کمــک تماس بگیرم، اما ســایر 
هم کوپه هایی من با هلال احمر، پلیس 
و اورژانــس تمــاس گرفتند که جواب 
درخــوری از آن ها دریافــت نکردند. 
دیالوگــی که از ســوی ایــن ارگان ها 
دریافت می کردند این بود که مسئولان 
قطار خودشان در حال بررسی مشکل 
هســتند. یکی از هم کوپه ای هایم که 
با هلال احمر تمــاس گرفته بود به او 
گفته بودند که »برای شما پتو و امکانات 
گرمایشی می فرســتیم«، در حالی که 
مســافران در قطار حبس شده بودند! 
شنیدم که هلال احمر گفته برای نجات 
جان مســافران و اقــدام عملیاتی باید 
راه آهن دستور می داده و راه آهن نیز از 

آن ها درخواستی نداشته است.
جالب است که مردم و مسافران در قطار 
محبوس شــده و در حال لرزیدن و یخ 
زدن هســتند، آن وقت حتما باید یک 
نهاد دولتی اعلام کنــد تا برای نجات 

جان آدم ها اقدامی انجام شود.
چهزمانیازقطارخارجشدید؟

در انتها، مردم با سروصدا و دعوا درهای 
کوپه هــا و قطار را باز کــرده و از قطار 
خارج شدند. تاکید می کنم که مسئولان 
قطار هیچ اقدامی برای بازگشایی درهای 
قطار نداشتند. زمانی که از قطار پیاده 
شدیم با صحنه ای روبرو شدم که بسیار 
تاســف آور بود. رئیس ایستگاه قطار در 
اتاق ترافیک خود در فاصله 1۰ قدمی 
قطــار، کنار یک بخاری با شــعله  زیاد 
با یک پیراهن نازک نشســته بود، در 
حالیکه به شــخصه در یک بازه زمانی 
از شدت سرما احساس می کردم پاهایم 
از زانو به پایین دیگر وجود ندارد. وقتی 
صبح حوالی ســاعت ۷ با سر و صدا و 
دعوای مــردم درهای قطار باز شــد، 
تمام ۳۵۰ تا ۴۰۰ مســافر قطار درون 
مسجد ایستگاه جا شدند. مهماندارانی 
که می گفتند مسئولیتی ندارند، پتوهای 
قطار را هنگامی که مردم وارد مســجد 
ایستگاه شدند از آن ها گرفتند، به دلیل 

اینکه مردم وارد فضای گرمی شده اند.
پس از وارد شدن به مسجد پیرمردی را 
دیدم که بر اثر شدت سرما خون دماغ 
کرد. اگر زمان حبس مسافران در قطار 

ادامه داشت، تمامی مردم یخ می زدند.
پذیراییازمسافرانپسازانتقال

بهمسجدچگونهبود؟
پس از انتقال مردم به مسجد، پذیرایی 
جالبی از مســافران داشتند. زمانی که 
بر اثر ســرما نیاز به یک نوشیدنی گرم 
داشــتیم، از هر مســافر با یک قوطی 
آب آلبالو یخ پذیرایی کردند. متاسفانه 
مدیریــت بحران در ایــن مواقع صفر 
است، مسئولی که در آن پست و سمت 
قــرار گرفته  باید بتوانــد در این مواقع 
تصمیم گیری کند، وگرنه در سایر موارد 

که همه چیز گل و بلبل است.
درمحلتوقفقطارجادهایبرای

امدادرسانینبود؟
حوالی ریل قطار یک جاده روســتایی 
وجود داشــت. در زمان برگشــت که 
همســرم ســاعت 1۰ صبح از مشهد 
به دنبالم آمده بود، اولین اتوبوســی را 
مشاهده کردیم که برای انتقال مسافران 
به مشهد آمده بود، این در حالیست که 
مســئولان اعلام کرده بودند اتوبوس ها 
بلافاصله به محل توقف قطار اعزام شده 

و مسافران را به مشهد منتقل کرده اند.
جوابمســئولانراهآهنپساز

شکایتچهبود؟
چند روز پس از این اتفاق برای شکایت 
با راه آهــن تماس گرفتم. مســئولان 
راه آهن فکر می کردند که قطار سیستم 
گرمایشی داشته باشــد. افرادی که در 
این قضیه ذی نفع بودند حتی نمی دانند 
قطارشان سیســتم گرمایشی نداشته 
است. آیا رئیس ایستگاه و رئیس قطار 
اعلام نکردند که قطار سیستم گرمایشی 
ندارد و ۳۵۰ مسافر که شامل زن و بچه 
و افراد مســن می شود در دمای منفی 

۲۸ درجه در حال یخ زدن هستند؟
مــا فرض را بر ایــن می گیریم که این 
قطار واژگون شــده و تمام ۳۵۰ مسافر 
آن درجا تلف شدند که بر اثر یک اتفاق 
بوده اســت. خارج شدن قطار از ریل و 

خراب شدن دیزل را هم بر حسب اتفاق 
می گذاریم، اما اینکه در فاصله 1۰ قدمی 
تا مســجد که گرمایش دارد و می توان 
یک اســتکان آب گرم دست مردم داد 
تا از ســرما نجات پیدا کنند، استدلال 
می آورند که رد کردن مردم از ریل قطار 

برایشان مسئولیت داشته است.
غیر از همه این موارد قطار ما در فاصله 
۴۰ کلیومتری از مشهد متوقف شد. چرا 
در همان زمان توقف قطار، اتوبوس اعزام 
نکردند تا تمامی مسافران را به مشهد 
منتقل کنند؟ تا ساعت ۲ شب فهمیدند 
که دیــزل یــخ زده و کار نمی کند. ۲ 
ســاعت پس از آن هم یک دیزل آمد و 
به قطار متصل شد، اما همانجا یخ زد و 
قطار نتوانست حرکت کند. وقتی متوجه 
شدند که قطار امکان حرکت ندارد چرا 

مردم را به مشهد منتقل نکردند؟
جالب تــر اینکــه مدیرعامــل راه آهن 
خراســان رضوی روز جمعه مصاحبه 
کــرده و می گوید مســافران بلافاصله 
به مسجد ایســتگاه منتقل شدند. آیا 
بلافاصله یعنی ۶ ساعت پس از حبس 
شدن در قطار؟ ای کاش مصاحبه آقای 
مدیرعامل را یکی ترجمه می کرد، شاید 
معنای زمان را ما نمی فهمیم. زمانی که 
در آن لحظات طاقت فرسا هر ثانیه اش 

برای ما یک ساعت سپری می شد.
مسافران جهنم یخی

این در حالی است که مصطفی نصیری، 
خراســان  راه آهن  اداره کل  مدیرعامل 
رضــوی روز جمعــه، ۲۳ دی ماه در 
مصاحبه ای با خبرگــزاری ایرنا عنوان 
کرده است که »شمار مسافران این قطار 
حــدود ۳۵۰ نفر بوده که در مواجهه با 
این شرایط، مسافران به نمازخانه گرم 
ایستگاه راه آهن هدایت شدند و سپس 
بــا اعــزام اتوبوس به مرور به مشــهد 

بازگردانده شدند«.
جهانشیری،  جواد  سرهنگ  همچنین 
معــاون عملیات فرماندهــی انتظامی 
خراسان رضوی روز جمعه ۲۳ دی ماه 
در مصاحبه دیگری با خبرگزاری ایرنا 
در این خصوص اظهار کرده اســت که 
»در این عملیات ضربتی با هماهنگی 
تیم هــای امداد و نجــات هلال احمر 
بلافاصله محموله پتو برای مسافران که 
گرفتار برودت هوا شــده بودند، ارسال 
و با همت شــرکت اتوبوسرانی مشهد 
۴۰ دســتگاه اتوبوس به منظور انتقال 
مسافران به مشهد و حرم مطهر رضوی 

اعزام شده است«.
مدیرعامل  ذاکریــان،  محســن  امــا 
جمعیت هلال احمر خراســان رضوی 
طی مصاحبــه ای کــه روز جمعه ۲۳ 
دی ماه با شــهرآرانیوز داشته بر خلاف 
صحبت های معاون عملیات فرماندهی 
انتظامی استان عنوان کرده که راه آهن 
هیچ درخواســتی از هلال احمر برای 

امدادرسانی نداشته است.
شایان ذکر است که باوجود پیگیری های 
مکرر خبرنگار ایسنا در روز جمعه، ۲۳ 
دی ماه از مســئولان اداره کل راه آهن 
خراســان رضوی، هیچ پاســخی بابت 
موارد فوق از جمله علت توقف قطارها، 
عدم امدادرسانی ســریع و به موقع به 
مســافران، اعزام قطارهــا در وضعیت 
بحرانی مشهد و عدم درخواست کمک 

از هلال احمر دریافت نکرده است.

فروش۲۰هزارربعسکهدربورس
 در دومین عرضه گواهی سپرده ربع سکه در 
بورس کالا به تعداد ۲۰ هزار قطعه ربع سکه 
طلا به قیمت هفت میلیون و ۹۰ هزار تومان 
به فروش رفت. به گزارش ایســنا، مصطفی 
قمری وفا - سخنگوی بانک مرکزی - گفت: 
عرضه ربع سکه طلا در بورس کالا به منظور از 

بین بردن حباب سکه و تعدیل انتظارات تورمی 
غیر واقعی ادامه می یابــد. طبق اعلام بانک 
مرکزی، روش کشف قیمت ربع سکه طلا در 
بورس کالا به صورت ثبت سفارش دفتری و بر 
مبنای بیشترین حجم تقاضا و قیمت اعلامی 
توسط خریداران است و متقاضیان خرید هم 

از ســاعت ۹ الی 1۳ اقدام به سفارش گذاری 
می کنند. فرآیند تطابق قیمت خرید در ساعت 
1۳ بر اســاس روش مذکور انجام می شود. 
گفتنی است؛ تعداد ربع سکه های قابل عرضه 
در بورس کالا ۵۰۰ هزار قطعه است و مدت 

عرضه سه روز کاری است.

دیدگاه
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یخبندان در گیشه سینما 
سرمای شدید زمستان که در روزهای 
گذشــته بســیاری از اداره ها و مراکز 
تجاری را در شهرهای مختلف کشور به 
تعطیلی کشانده است، برای سالن های 
سینما هم مشکلاتی را به وجود آورد و 
در عین حال تاثیرات مثبت و منفی هم 

بر فروش فیلم ها به جا گذاشته است. 
به گزارش ایســنا، اکران فیلم هایی که 
ماه ها بود روی پرده ســینماها نمایش 
داده می شدند هفته قبل به پایان رسید 
تا شــرایط بهتری در اختیار فیلم های 
جدیــد باشــد؛ فیلم هایــی همچون 
»بخارســت«، »ملاقات خصوصی« و 
»چپ راست« که در آستانه جشنواره 

فجر در حال اکران هستند.
ایــن فیلم ها با توجه بــه ناآرامی های 
چند ماه گذشــته، فروش ایده آل خود 
را ندارند و طبق اذعان دست اندرکاران 
این فیلم ها مشــکلاتی همچون نبود 
شرایط مناســب برای پخش تیزرهای 
تبلیغاتی بخصــوص از تلویزیون و نیز 
شدت گرفتن ســرمای هوا وضعیت را 

برای آن ها سخت تر کرده است.
البته تعطیلــی  روزهای گذشــته در 
شهرهایی مثل تهران فروش گیشه را 
در روزهای ابتدایــی هفته تا حدی با 

افزایش مواجه کرد.  
در ایــن زمینه محمــد قنبری -مدیر 
پردیس ســینمایی مگامــال - درباره 
تاثیر ســرمای هوا بر وضعیت گیشــه 
سینماها و حضور مردم به ایسنا گفت: 
در پنج شــنبه و جمعه ای که گذشت 
ســرمای هوا تاثیر بســیار زیادی در 
کاهش مخاطب داشــت و با این سرما 
مردم اکثرا ترجیــح می دهند در خانه 
بمانند. ضمن اینکه متاسفانه خیلی از 
سینماها بخاطر صرفه جویی در مصرف 
گاز با مشکل گرمایشی مواجه هستند.

او افزود: البته تعطیلی های اخیر سبب 
شد برخی کســانی که محل کارشان 
تعطیل اســت بــه ســینما بیایند تا 
فیلم های مورد علاقه خود را ببینند و 
روز شــنبه همین هفته که معمولا در 
این روز ســینما مخاطب زیادی ندارد، 
حــدود ۲۰ درصد افرایش تماشــاگر 
نســبت به روزهای شــنبه گذشــته 

داشتیم.
وی درباره اینکــه در پردیس مگامال 
وضعیت سیستم های گرمایشی چطور 
اســت؟ توضیــح داد: در ســالن های 
کوچــک مشــکلی نداریم ولــی در 
ســالن های بزرگ تر به دلیل اینکه در 
مجتمع های تجاری بــزرگ گاز برای 
صرفه جویی قطع شده است، مشکلاتی 
وجود دارد که البته اگر جمعیت بیشتر 
باشد و لباس گرم پوشیده شود شرایط 

برای فیلم دیدن مهیاست.
قنبری همچنین گفت: در حال حاضر 

با اضافه شدن فیلم های جدید شرایط 
اکران کمی بهتر شــده ولــی قطعاً با 
ایــده آل ما فاصلــه دارد. در این  مورد 
کم بودن فضای تبلیغاتی برای معرفی 
فیلم ها تاثیر دارد و شاید از هفته های 
آینــده مخاطبان بیشــتری از اکران 

فیلم های جدید باخبر شوند.
مســئله ی نبود فضــای تبلیغی برای 
فیلم ها در حالی از سوی صاحبان فیلم ها 
و سینماداران مطرح و نقد می شود که 
گویا مدتی قبل هماهنگی هایی میان 
سازمان سینمایی و سازمان صدا و سیما 
انجام شده و مدیران سینمایی بارها بر 
تسهیل شدن شرایط پخش تیزرهای 
فیلم های سینمایی از تلویزیون تاکید 
کرده اند، اما تقریبا بیشتر فیلم های در 
حال اکران چنین فرصتی را تاکنون به 
دست نیاورده اند و همین سبب شده که 
پخش تیزرها از شبکه های ماهواره ای 

دوباره جدی شود.

در حــال حاضــر دو فیلــم کمــدی 
»بخارست« و »چپ راست« و ملودرام 
»ملاقات خصوصی« بیشترین مخاطب 
را در ســینما دارند. روز گذشــته که 
دومین روز تقریبــا تعطیل پایتخت و 
برخی دیگر از شــهرها بود، کل فروش 
ســینما با 1۸ هزار و ۸۰۰ تماشــاگر، 
حدود ۵۸۰ میلیون تومان شــد که از 
ایــن رقم بیــش از ۴۴۰ میلیون اش، 
متعلق به فروش بلیت این ســه فیلم 

بوده است.
براساس آمار سامانه مدیریت و فروش 
اکران )ســمفا( تا پایان روز یکشنبه، 
۲۵ دی ماه »بخارســت« حدود ۶۴۰ 
هزار بلیت به مبلغ ۲۰ میلیارد و ۴۸۰ 
میلیون تومــان، »ملاقات خصوصی« 
حــدود ۷۷ هزار و ۵۰۰ بلیت به مبلغ 
کلی دو میلیارد و ۷۲۴ میلیون تومان و 
»چپ راست« ۲۲ هزار و ۵۰۰ بلیت به 

مبلغ ۸۴۰ میلیون تومان فروخته اند.

امیرتتلو:خودمرابهپلیسایرانتحویلمیدهم!
امیر تتلو بعد از حواشــی اخیر و مسدود 
شدن درآمد یوتیوبش گفت دیگر آهنگ 

نمی دهد و قبول دارد مشکل روانی دارد.
به گزارش عصــر ایران، امیر تتلو خواننده 
جنجالی که بارها اعلام کرده خداحافظی 
می کند این بار حرف هــای متفاوتی زده 

اســت که با همیشــه فرق دارد. تتلو در 
کامیونیتی یوتیوبش ۲۴ دی 1۴۰1 نوشت: 
»من واقعا مشکل روانی دارم و فکر می کردم 
دارم حرفای درستی می زنم همیشه و دارم 
کمــک می کنم. خب خیلیا این وســط 
میگفتن اما خب منم فکر میکردم اونا ...  

اما بلخره فهمیدم و قبول کردم که من واقعا 
مشــکل روانی دارم. بارها به همه بی ادبی 
کردم و آهنگایی ساختم که توش پر از بی 
ادبی بود. شــرمنده ام ! من واقعا نفهمیدم 
چی شد! انگار یکی از بیرون کنترلم کرده 

و میکنه و واقعا دست من نیست هیچی!

با 24 عنوان برنامه جدید؛ شبکه کودک متحول شد
شــبکه کودک، جشــنواره زمستانی 
خود را با پخش آثــاری متنوع برای 
مخاطبان کودک و خردسال آغاز کرد.

به گــزارش روابط عمومــی معاونت 
سیما، این شــبکه 1۷ عنوان برنامه 
جدید تولیدی و همچنین هفت عنوان 
برنامه جدید تأمینــی در موضوعات 
و قالب هــای متنــوع را در کنداکتور 

زمستانی خود قرار داد.
در کانال نهال کــه محتوای آن برای 
کودکان دبســتانی پخش می شــود، 
برنامه »بزن بریم« در قالب مستند با 
سفر به روستاها، تصاویر بکر و جذابی 
از کودکان روستایی و تلاش های آن ها 
را با محوریت ســبک زندگی ایرانی-

اسلامی به نمایش می گذارد. همچنین 
فصل دوم برنامه »شگفت انگیزان« در 
هر قسمت به معرفی کودکانی مستعد 
از سراسر کشــورو توانمندی هایشان 

می پردازد.
برنامــه »هدهد ســفید« هم یکی از 
برنامه های جدید شــبکه اســت که 
با محوریت کتــاب و کتابخوانی و با 
همکاری نهاد کتابخانه ها تولید شده 
اســت و هر قســمت مخاطبان را به 
ســفری رویایی در سرزمین کتاب ها 

دعوت می کند.

»ببین و بــدون« نام یکــی دیگر از 
برنامه های شــبکه نهال اســت که 
قصد دارد کودکان را هرچه بیشتر با 
ویژگی ها تاریخچه و نحوه تولید اشیاء 
اطرافشان آشنا کند. همچنین برنامه 
»برپا« با فرمی نمایشی مدرسه ای را 
به تصویر می کشــد که در آن دانش 
آموزان راجع به دســتاوردهای کشور 
عزیزمان می آموزند و اطلاعاتشان را با 

یکدیگر به اشتراک می گذارند.
بر اساس این گزارش، در کانال پویا که 
محتوای آن برای مخاطبان خردسال 
و زیــر هفت ســال تولید می شــود، 
فصل جدید »مهد پویا« آماده پخش 
اســت. »مهد پویا« برنامــه ای تمام 
عروسکی اســت که در مسیر عدالت 

آموزشی برای خردســالان ایران گام 
بر می دارد و بــه آموزش مهارت های 
جامع پیش دبستانی در قالب نمایش و 
سرگرمی می پردازد. برنامه ای که فصل 
جدید آن با داستان ها و عروسک های 

جدیدی آماده پخش شده است.
فصل جدید برنامه »نقاشی نقاشی« 
هــم با فرم و شــخصیت هایی جدید 
آماده پخش از آنتن شــبکه پویا شده 

است.
رویکــرد جدید شــبکه کــودک در 
راســتای سیاســت عدالت محوری 
سازمان صداوسیما پخش آثاری متنوع 
از تولیدات مراکز استان های سازمان 
صداوســیما در سراسر ایران است که 
در همین راستا پویانمایی های جدید 

»ماه تی تی«، »بچه زمستون«، فصل 
جدید »ماجراهای طاها«، »روح شاه« 
و همچنیــن برنامه تمام عروســکی 
»مزرعه دوستی« در دستور کار پخش 

زمستانی شبکه قرار گرفته است.
تامین برنامه شبکه کودک نیز فصل 
زمستان را با پخش محصولاتی جذاب 
از سراســر دنیا آغاز کرده اســت. بر 
این اســاس برخی از انیمیشــن های 
جدید در کانال پویا عبارت اســت از: 
فصل جدیــد »ماجراهــای نیک« و 
»قطارهای تندرو« و انیمیشن جدید 
»ماجراجویی هــای اوتیس« و برخی 
از انیمیشن های جدید تامینی کانال 
نهال عبارت است از: »ربات ها«، فصل 
جدید »پدینگتون«، فصل جدید »بچه 
رئیــس« و فصل جدیــد »ربات های 
مبدل« که تا پایان اســفند ماه سال 
جاری از شبکه کودک پخش خواهند 

شد.
لازم به ذکر است فصل جدید برخی 
از تولیدات مرکز صبا نیز در جشنواره 
زمستانی شــبکه کودک قرار گرفته 
اســت که برخی از این انیمیشــن ها 
عبارت است از: »قصه های ریرا فصل 
ششــم«، »باغ قصه ها«، »رعنا دختر 
دهقان فصل سوم«، »پند فارسی فصل 

سوم«، »موزه فصل پنجم«.

￼مهران￼مدیری￼و￼سریال￼پربازیگر￼در￼
انتظار￼تعیین￼تکلیف!

»پدر گواردیولا« عنوان سریالی 
جدید در شبکه نمایش خانگی 
به کارگردانی و نویســندگی 
ســعید نعمت الله است که از 
مهران مدیری و حمید فرخ نژاد 
به عنوان بازیگران اصلی در این 
سریال یاد می شــود. مراحل 

ضبط این مجموعه به گفته تهیه کننده به پایان رسیده و همچنان در حال 
آماده سازی نهایی است تا به انتشار برسد. جواد نوروزبیگی - تهیه کننده 
»پدرگواردیولا« - درباره  مراحل تولید و زمان پخش این سریال گفت: 
ساخت این مجموعه در آذر ماه سال 1۴۰۰ شروع شد و تیرماه 1۴۰1 
بود که فیلمبرداری آن به پایان رســید و در حال حاضر نیز در مرحله 
آماده سازی نهایی است. به گفته این تهیه کننده زمان انتشار و پلتفرم 
پخش کننده »پدرگواردیولا« هنوز مشخص نیست. از حمید فرخ نژاد 
به عنوان یکی از بازیگر نقش اصلی این سریال یاد می شود و از آنجا که 
اظهارات اخیر این بازیگر، حاشیه های بسیاری را با خود به همراه داشته 
است، چندان دور از انتظار نیست که »پدرگواردیولا« نیز با مشکلاتی در 
مجوز پخش روبه رو شود. هرچند با حل مشکل انتشار سریال »سقوط« 
کــه فرخ نژاد در آن هم به ایفــای نقش پرداخته بود، می توان انتظار 
داشت که در نهایت تعامل سازندگان، پلتفرم پخش کننده و مسوولان 
ساترا به حل مشکل انتشار سریال نعمت الله هم بینجامد. تکلیف انتشار 
سریال »سقوط« بعد از برگزاری جلساتی با حضور نمایندگان پلتفرم 
مربوطه، محمدحسین مهدویان مشاور کارگردان و نماینده نهادهای 
نظارتی روشن شــد و به رفع مشکل انجامید و این سریال این روزها 
در حال پخش است. بنابراین با این رویکرد مسئولان نظارتی، به نظر 
می رسد گره پخش سریال »پدرگواردیولا« نیز چندان کور نباشد. در این 
سریال بازیگرانی چون مهران مدیری، حمید فرخ نژاد، ستاره اسکندری، 
علیرضا خمسه، مریم بوبانی، مرجانه گلچین، مهدی سلطانی، نرگس 
محمدی، علی اوجی، هنگامه قاضیانی، امیرمهدی ژوله، نســیم ادبی، 
سیامک صفری، سارا خوئینی ها، محمدرضا علیمردانی، آرش عدل پرور، 
پریوش نظریه، مسعود شریف، سهیل قاصدی، النا حیدری، محمدرضا 
هاشمی و جانان نعمت الله ایفای نقش کرده اند. سریال »پدر گواردیولا« 
اولین تجربه سعید نعمت الله در ژانر اجتماعی در شبکه نمایش خانگی 
است. نعمت الله این سریال را بر اساس فیلمنامه ای از خودش کارگردانی 
کرده است. همچنین سعید براتی مدیریت فیلمبرداری مجموعه را بر 
عهده دارد. از سریال های تلویزیونی سعید نعمت الله در مقام نویسنده 
می توان به »عقیق«، »برادر جان«، »پشت بام تهران«، »مدینه« و »زیر 

پای مادر« اشاره کرد.

کافهخبر

سینما

»انتخاب￼منتقدان«￼معرفی￼شدند
بیست و هشتمین دوره جوایز ســالانه» انتخاب منتقدان« با اعطای 
جوایز اصلی به »همه چیز همه جا به یکباره« و سریال »بهتره به سول 
زنگ بزنی« برگزار شد. به گزارش ددلاین، مراسم اعطای جوایز سالانه 
انتخاب منتقدان در حالی برگزار شــد که فیلم سینمایی »همه چیز 
همه جا به یکباره« ساخته مشترک »دانیل کوان« و »دانیل شاینرت« 
که در 1۴ شاخه نامزد کسب جایزه بود در نهایت جایزه بهترین فیلم، 
کارگردانی، فیلمنامه اصلی و تدوین را به خود اختصاص داد و »کیت 
بلانشــت« برای بازی در فیلم »تار« و »برندن فریزر« هم برای فیلم 
»نهنگ« به ترتیب جوایز بهترین بازیگــر زن و مرد را به خانه بردند. 
»آواتار: راه آب« )جیمز کامرون(، »بابیلون« )دیمین شزل(، »بانشی های 
اینیشــرین« )ماترین مک دونا(، »الویس« )بــاز لورمن(، »فابلمن ها« 
)استیون اسپیلبرگ(، »پیاز شیشه ای: رمز و راز چاقو« )رایان جانسون(، 
»RRR« )اس.اس راجامولی(، »تار« )تاد فیلد(، »تاپ گان: ماوریک« 
)جوزف کوشینسکی( و »حرف های زنانه« )سارا پولی( دیگر نامزدهای 
شاخه بهترین فیلم این جوایز سینمایی بودند. در سایر شاخه ها، فیلم 
هندی-هالیوودی »RRR« ساخته »اس.اس راجامولی« برنده جایزه 
بهترین فیلم بین المللی سال شد و جایزه بهترین فیلمنامه اقتباسی 
هم به »حرف های زنانه« به کارگردانی »ســارا پولی« رسید و »پیازه 
شیشه ای: رمز و راز چاقو« ساخته »رایان جانسون« هم برنده بهترین 
فیلم کمدی شد. »پینوکیو« ساخته »گیرمو دل تورو« عنوان بهترین 
انیمیشن بلند سال را از جوایز انتخاب منتقدان دریافت کرد و »آواتار ۲« 
هم به کسب جایزه بهترین جلوه های بصری اکتفا کرد و جایزه بهترین 
فیلمبرداری سال هم به کلودیو میراندا« برای فیلم اکشن »تاپ گان: 
ماوریک« اعطا شد. در شاخه تلویزیونی هم سریال »بهتره به سول زنگ 
بزنی« بهترین سریال درام نام گرفت و جایزه بهترین سریال کمدی هم 

به »دبستان ابوت« اختصاص یافت.
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تردد￼قطارهای￼مسافربری￼در￼مسیر￼
مشهد￼به￼روال￼عادی￼بازگشت

مدیر کل راه آهن خراسان 
گفت: بــا راه اندازی مجدد 
همه قطارهای برنامه ای از 
مبدا مشهد، تردد قطارهای 
مسافربری در مسیر مشهد 
دوشــنبه بــه روال عادی 

بازگشت.
مصطفی نصیری در گفت و گو با خبرنــگار ایرنا افزود: امروز ۴۰ 
رام قطار مسافربری برنامه ای از مبدا مشهد تعیین شده است که 

ظرفیت انتقال حدود 1۹ هزار زائر و مسافر را دارند.
وی ادامه داد:مسافران و زائران می توانند از ایجاد این ظرفیت برای 

بازگشت به شهر خود برنامه ریزی کنند.
مدیر کل راه آهن خراســان گفت: دیروز نیز بیشتر قطارها طبق 

برنامه تردد کردند و فقط برنامه حرکت چهار قطار لغو شده بود.
نصیری افزود: مسافرانی که قطار های آنان به واسطه برودت شدید 
هوا و نقص فنی در مسیر مانده و یا تاخیر داشته است طبق اعلام 
رییس قطار و بر اساس دریافت پیامک تا یک ماه فرصت دارند برای 

دریافت وجه کامل بلیت خود اقدام کنند.
تــا پیش از برودت کنونی هوا و لغو حرکت قطارها و تغییر برنامه 
حرکت قطارهای مســافربری، روزانه ۳۹ هزار مسافر از طریق ۸۰ 
رام قطار در مسیرهای ریلی منتهی به مشهد جابه جا می شدند 

که بیشتر آنها مسافران مسیر مشهد - تهران بودند.
نزدیک به 1۲ میلیون مسافر طی ۹ ماه امسال در مسیرهای ریلی 

منتهی به مشهد جا به جا شده اند.

احداث￼فاز￼اول￼بیمارستان￼راز￼و￼
جرگلان￼روی￼ریل￼اجرا￼قرار￼گرفت

مدیر امور مالی دانشگاه علوم 
شمالی  خراســان  پزشکی 
گفت: پروژه احداث فاز اول 
بیمارســتان راز و جرگلان 

روی ریل اجرا قرار گرفت.
آذری در گفت و گو با ایسنا 
اظهار کــرد: پیش پرداخت 

مرحله اول پروژه احداث فاز نخســت بیمارستان شهرستان راز و 
جرگلان به حساب پیمانکار این پروژه واریز شد تا عملا این پروژه 
روی ریــل اجرا قرار گیرد. وی گفت: مبلــغ ۵۵ میلیارد ریال به 
حساب پیمانکار پروژه احداث فاز اول بیمارستان ۶۴ تخت خوابی 
شهرســتان راز و جرگلان واریز شد و می توان آن را آغاز مرحله 

جدیدی از احداث بیمارستان در این شهرستان دانست.
 آذری تصریح کرد: این پیش پرداخت، برای مرحله اول اجرای این 
پروژه بود و آغاز عملیات اجرایی این پروژه درمانی و بهداشتی نوید 
بخش توزیع عادلانه و هرچه بهتر خدمات بهداشتی و درمانی در 

شهرستان کمتر برخوردار و مرزی راز و جرگلان است.
گفتنی اســت؛ با واریز این پیش پرداخت، پــروژه احداث فاز اول 
بیمارستان ۶۴ تخت خوابی راز و جرگلان با قراردادی بالغ بر ۶۸۰ 
میلیارد ریال و  بامتراژی حدود ۷۷۰۰ مترمربع وارد مرحله اجرایی 
شد و اهالی این خطه از خراسان شمالی می توانند امیدوار باشند 
که در آینده، خدمات درمانی را در شهرستان خود دریافت کنند و 

به سایر شهرستان ها سفر نکنند.

تعطیلی￼بیش￼از￼50￼واحد￼اقامتی￼در￼مشهد
حرفه ای  جامعــه  رئیــس 
هتلداران خراســان رضوی 
مدیریت  راستای  در  گفت: 
بهینه، پایداری و بهره مندی 
مردم از نعمت گاز، بیش از 
۵۰ واحد اقامتی در مشهد 
تعطیل کردنــد. به گزارش  

صبح امروز ســید محمود مادرشــاهیان روز گذشته با اعلام این 
خبر افزود: این اقدام داوطلبانه از ســوی اعضای هتلداران استان 
خراسان رضوی در تداوم پویش خدمت رسانی به هم وطنان عزیز 
در مدیریت مصرف گاز انجام شــده است. رئیس جامعه حرفه ای 
هتلداران خراسان رضوی تصریح کرد: با شروع فصل سرما شیوه نامه 
مصرف بهینه در ههتل ها و مراکز اقامتی استان ابلاغ و اجرا شده 
می شــود. مادرشاهیان گفت: با شروع بحران مصرف گاز، فعالیت 
بخش های غیر ضروری از جمله استخرها  تعطیل شده است البته 

ارائه خدمات مطلوب در سایر بخش ها تداوم داشته است.

قطع گاز و لرزه سرما بر اندام صنعت فولاد خراسان
زمستان هر سال به دلیل افزایش مصرف 
گاز بخــش خانگی، صنایــع فولادی 
خراســان رضــوی بــا محدودیت ها و 
چالش هایی مواجه می شوند که صاحبان 
صنایع باید خود نسبت به ذخیره سازی 

این انرژی تدبیر کنند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، ســختی تامین 
انرژی و مشکلات ناشی از آن برای صنایع 
فولاد خراسان رضوی در زمستان امسال، 
با توجه به حاکمیت سرمای بی سابقه در 
اســتان، بیش از پیش آشکار شد، آن هم 
در شــرایطی که حتی تامیــن گاز برای 
بخش خانگی در شــمال شــرق کشور با 
محدودیت های بســیاری مواجه است و 
تمام توان و تمرکز استان بر تولید و تامین 
گاز بخش خانگــی و بخش های ضروری 
خدمات رسانی به مردم معطوف شده است.

در هر صورت در زمان ســرمای شــدید، 
تامین گاز با مشکل مواجه می شود و در 
هفته جاری نیز به دلیل کاهش بسیار زیاد 
دمای هوا در ناحیه شمال شرق و افزایش 
مصرف خانگی از یک طرف و قطع واردات 
گاز از ترکمنستان از طرفی دیگر، تامین 
گاز در شــمال شرق کشور دشوار شده به 
نحــوی که بخش خانگی را نیز دچار افت 

فشار کرده است.
همیشه در شرایط سخت، اولویت با تامین 
گاز بخش خانگی اســت، لذا چاره ای جز 
قطع گاز دیگر بخش ها نمی ماند و از آنجا 
که ممکن است این موضوع در سالهای آتی 
نیز تکرار شود باید برای چالش های پیش 
روی حوزه صنایع چاره ای اندیشیده شود.

قطعی گاز فولادی ها در سرمای هوا
تنها سوخت مصرفی صنایع فولادی، گاز 
اســت و این بخش امکان استفاده از سایر 
فرآورده های سوختی را برای تولید ندارد 
و قطعی گاز فولاد استان تقریبا از ابتدای 
دیماه امسال آغاز شده است، به طوری که 
فرماندار جوین 1۴ دیماه در گفت و گو با 
خبرنگار ایرنا از توقف فعالیت فرآوری در 
کارخانه پارس فولاد سبزوار، واقع در این 

شهرستان، به دلیل قطع گاز خبر داد.
علی سامقانی اظهار داشت: بر مبنای تفاهم 
نامــه  اداره کل صنعت، معــدن و تجارت 
خراســان رضوی با شرکت گاز مقرر شده 
اســت گاز سه واحد فولادی استان شامل 
فولاد خراسان، سنگان و جوین )سبزوار( 

طی بازه زمانی مشخصی قطع شود.
وی افزود: سال های گذشته جریان گاز این 
واحدهای تولیدی فولاد به یک باره قطع 
می شد اما امسال برنامه نوبت بندی اجرا 
شده اســت که گاز این صنایع در برخی 
ماههای سرد ســال به منظور تامین گاز 

حوزه شهری و بخش خانگی، قطع شود.
فرماندار جویــن گفت: با توجه به مصرف 
زیاد گاز در بخش صنایع فولاد و از سویی 
اولویت داشــتن تامین گاز بخش خانگی 
در ماه های سرد سال، بناگزیر گاز برخی 

واحدهای تولیدی قطع می شود.
حــال در هفته اخیر با توجه به ســرمای 
کم سابقه، تقریبا تمامی واحدهای صنایع 
بزرگ خراســان رضــوی اعــم از فولاد، 
خودروسازی و قطعه ســازی در عمل به 
مصوبه ســتاد انرژی اســتان و به منظور 
پایداری تامین انرژی بخش خانگی و مراکز 
حساس، ناگزیر به همکاری 1۰۰ درصدی 

و قطع تولید خود شدند.
مدیرعامل شرکت گاز خراسان رضوی در 
گفتگو با خبرنگار ایرنا، شــمار مشترکان 

گاز این اســتان را ۲ میلیون و ۶۰۰ هزار  
مشترک ذکر و بیان کرد: افزایش مصرف 
گاز در استان از آذرماه امسال شدت گرفت 
به طوری که در آذرماه 1۴۰1 یک میلیارد 
و ۴۷۲ میلیون مترمکعب گاز در اســتان 
مصرف شد، در حالی که این رقم در مدت 
مشابه سال قبل یک میلیارد و ۴۵1 میلیون 

مترمکعب بود.
حســن افتخاری افزود: مطابق با شاخص 
های مصرف انرژی، کاهش هفت درجه ای 
دما باید موجب افزایش مصرف گاز شود، 
این استان طی روزهای اخیر سرمایی بیش 
از منفی ۲۰ درجه را تجربه کرد که همین 
موضوع موجب افزایش مصرف گاز شد، به 
طوری که با توجه به ســرمای کم سابقه 
روزهای اخیر در خراســان رضوی، میزان 
مصرف گاز روزانه مردم استان در روز ۲1 

دیماه به ۶1 میلیون مترمکعب رسید.
وی با تاکیــد بر لزوم مشــارکت صنایع 
فولادی در ایجاد مخازن ذخیره گاز گفت: 
صنایع فولادی هم می توانند مخازن ذخیره 
گاز ایجاد کنند، همان طور که برخی صنایع 
دیگر در زمســتان مخازن ذخیره سازی 
سوخت مایع در اختیار دارند، فولادی ها نیز 
می توانند این مخازن و تاسیسات را برای 
خود ایجاد کنند، اما این موضوع فقط در 
حد یک ایده خام است که هنوز به مرحله 

اجرا نرسیده است.
تولید گاز خراسان رضوی نیازمند تقویت

با توجه به گفته مدیرعامل شــرکت گاز 
خراســان رضوی مبنی بــر اینکه صنایع 
فولادی بهتر اســت بــرای ایجاد مخازن 
ذخیره گاز اقدام کنند، این ســوال مطرح 
اســت که در صورت ایجاد مخازن ذخایر 
گازی از ســوی صنایع، آیــا ذخایر گازی 
موجود در استان جوابگوی نیاز آنها خواهد 
بود؟  مدیرعامل شرکت پالایش گاز شهید 
هاشــمی نژاد ســرخس در این بــاره به 
خبرنگار ایرنا گفت: مخازن گازی منطقه 
خانگیران شامل سه مخزن گاز شیرین با 
ظرفیت تولید 1۷ میلیارد متر مکعب و یک 
مخزن گاز تــرش عظیم با ظرفیت تولید 

۵۵۰ میلیارد متر مکعب است.
یحیی فیضی اظهار داشــت: برداشــت از 

منابع گاز شیرین خانگیران در سال 1۳۵۲ 
با سه حلقه چاه و بهره برداری از مخزن گاز 
ترش مزدوران در سال 1۳۶۲ و هم زمان با 
راه اندازی پالایشگاه گاز شهید هاشمی نژاد با 

حفر ۶ حلقه چاه آغاز شده است.
وی شــرایط تولید گاز توسط پالایشگاه 
خانگیران در ســرمای شــدید کنونی را 
حداکثری دانست و گفت: هم اکنون تولید 
پالایشگاه در حداکثر ظرفیت خود قرار دارد 
به طوری که روزانه ۵۶.۵ میلیون مترمکعب 
گاز تولید می شود، ذخیره سازی گازی که 
توسط این پالایشــگاه در تابستان انجام 
می گیرد، صرف مصرف بخش خانگی در 

زمستان می شود.
فیضی با پیشنهاد این موضوع که صنایع 
می توانند خود نسبت به تامین گاز از طریق 
ایجاد مخازن ذخیره اقدام کنند، افزود: در 
کشورهای دیگر مخازن ذخیره گاز متعلق 
به بخش خصوصی است و صنایع فولادی 
هم می توانند گاز را از شرکت ملی گاز ایران 

خریداری و آن را ذخیره کنند.
رییس کمیسیون معدن و صنایع معدنی 
اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
خراسان رضوی در پاسخ به این سوال که 
آیا صنایع فولادی می توانند خود نسبت 
به ایجاد مخازن ذخیره گاز اقدام کنند، به 
خبرنگار ایرنا گفت: مشکل اصلی این است 

که در تابســتان نیز گاز زیادی در اختیار 
صنایع فولادی قرار نمی گیرد و در واقع در 
تابستان هم مشکل کمبود گاز برای صنایع 

وجود دارد.
احمدرضا صفار طبســی افــزود: در واقع 
پالایشگاه خانگیران باید در تابستان مازاد 
تولید گاز خود را ذخیره کرده و آن را برای 
زمســتان نگه دارد که این کار انجام می 
شــود، اما اگر قرار باشد این ذخیره سازی 
صرف صنایع فولادی شود، از حجم ذخایر 

به شدت کاسته می شود.
وی اظهار داشــت: تا زمانی که در فرآیند 
تولید گاز و به روزرسانی )اورهال کردن( این 
بخش، سرمایه گذاری بزرگی انجام نگیرد، 
مشکل کمبود گاز حل نمی شود، از سوی 
دیگر تحریم ها نیــز در این بخش بی اثر 
نبوده است و در مجموع لازم است سرمایه 

گذاری های بزرگ و چند صد میلیارد ریالی 
در این بخش انجام شود.

با توجه به تاکید بر افزایش سرمایه گذاری 
ها در بخش تولید گاز در استان، استاندار 
خراســان رضوی چندی قبل در حاشیه 
بازدید از چند واحد تولیدی گفته بود که 
اکنون ذخیره سازی گاز در مخازن طبیعی، 
اکتشــافات و حفر چاههای جدید گازی 
در اولویت این اســتان قرار گرفته است، 
همچنین انتقــال گاز ترش )گاز طبیعی 
خام( از ترکمنستان به خراسان رضوی در 

دستور کار است.
یعقوبعلی نظری افزود: از یک سو کشور با 
1۵ هزار مگاوات کمبود تولید برق مواجه 
است و زمان زیادی لازم است تا بتوان این 
کمبود را جبران کرد، زمانی که فشار گاز 
هم کم می شود، کمبودها در ابتدا از شمال 

شرق کشور بروز و ظهور پیدا می کند.
وی اظهار داشــت: با توجه به کمبودهای 
موجود در زیرساختهای استان نمی توان 
صنایع را تعطیل کرد، لازم است صاحبان 
صنایع برای تامیــن انرژی مورد نیاز خود 

راهکارهای جدیدی اتخاذ کنند.
در این راســتا، با توجه بــه اینکه صنایع 
استان خراســان رضوی به دلیل افزایش 
مصرف در بخش خانگی، در تابستان عموما 
با کمبود برق و در زمســتان با کمبود گاز 
مواجه می شوند که زمستان امسال در پی 
شدت سرما، برق اغلب صنایع استان نیز در 
روزهای اخیر قطع شده است، مدتی است 
که طرح ایجاد نیروگاه های خورشــیدی 
توســط صاحبان برخی از صنایع استان 

مطرح می شود.
حتی معــاون وزیر صمــت و مدیرعامل 
ســازمان صنایع کوچک و شــهرکهای 
صنعتی ایران چندی قبل در گفت و گویی 
خبر از آغاز ایجاد شــهرکهای خورشیدی 
در ۹۲ نقطه صنعتی کشــور خبر داد که 
این نشــان از ورود صاحبان صنایع برای 
تامین بــرق مورد نیاز خود و جلوگیری از 
ضررهای بیشتر در این زمینه دارد و بهتر 
است صاحبان صنایع در این شرایط سخت 
اقتصادی نسبت به ایجاد مخازن ذخیره گاز 
و اتخاذ راهکارهای جدید در این زمینه وارد 

عمل شوند.
این در حالی است که خراسان رضوی در 
بخش سنگ آهن به عنوان ماده اولیه تولید 
فولاد به دنبال رسیدن به هدف تولید 1۰ 
میلیون تن فولاد در اســتان و تبدیل این 
منطقه به قطب ســوم فولادسازی کشور 

است.

همیشهدرشرایطسخت،اولویتباتامینگازبخشخانگیاست،
لذاچارهایجزقطعگازدیگربخشهانمیماندوازآنجاکهممکن

استاینموضوعدرسالهایآتینیزتکرارشودبایدبرای
چالشهایپیشرویحوزهصنایعچارهایاندیشیدهشود

,,

بارشبرفدرخراسانرضویآغازشد
کارشــناس مرکز پیش بینی هواشناســی 
خراســان رضوی گفت: بارش های پراکنده 
بــرف در مناطق شــمالی اســتان از صبح 
دوشنبه آغاز شــده است و به تدریج بخش 
های مختلف خراســان رضوی را فرا خواهد 
گرفت. زهرا آهنگــرزاده افزود: هم اکنون از 

ایستگاه شهرستان قوچان بارش برف گزارش 
شده و دمای هوا در بیشتر نقاط استان کمتر 
از صفر درجه است.وی ادامه داد: طی شبانه 
روز گذشــته شهرستان ســرخس با دمای 
منفی 1۸ درجه پس از شــهرهای سراب و 
خیرآباد ســردترین شهر کشور بوده است و 

دمای کلانشهر مشهد نیز به منفی پنج درجه 
رسید. کارشناس مرکز پیش بینی هواشناسی 
خراســان رضوی گفت: روند کند تدریجی 
افزایــش دمای هوا تا فردا صبح در اســتان 
ادامه خواهد داشت و پس از آن دما مجدد در 

خراسان رضوی کاهش خواهد یافت. ان
راس

خ

خـــبر
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گریه های پرافتخارترین سرمربی تاریخ تیم ملی فوتسال

حسین شمس: به رویانیان گفتند بگو تبانی شده!
حسین شــمس، یکی و شــاید حتی 
بهترین سرمربی تاریخ تیم ملی فوتسال 
ایران اســت. مردی که توانســته ۵ بار 
ایران را بدون باخت قهرمان آســیا کند 
و تنها ۵۳ ثانیه برای رستگاری برابر نایب 
قهرمان دنیا کم آورد. مردی که خاطرات 
خوشی برای فوتســالی ها ساخت و نام 
خودش را در این رشته در ایران جاودانه 
کرد.  گفت وگوی ایسنا با حسین شمس 

را در ادامه می خوانید:
-چهاتفاقیافتادکهواردورزشو

فوتبالشدید؟
من هم مثل همه بچه های جنوب شهر 
علاقه بــه ورزش و به خصوص فوتبال 
خیابانی داشتم. من بچه خیابان شاپور 
هستم. من در خیابان فرهنگ و در کوچه 
فرمان فرما در باشگاهی به نام پولاد که 
مرحوم تختی در آن کشتی می گرفت، 
در آن جــا فوتبال بازی می کردیم. آرام 
آرام جذب باشگاه های مختلف شدیم و 
وارد فوتبال شدیم. در آن زمان فوتسالی 

وجود نداشت.
بعد از این که وارد فوتبال شــدیم و در 
تیم هــای جوانان و بزرگســالان بازی 
کردیم، جام رمضان در کشــور ما رونق 
گرفــت و آن هم به ایــن دلیل بود که 
فوتبال در ماه رمضان تعطیل می شد و 
اجازه فوتبــال بازی کردن نمی دادند، تا 
ســحر در نقطه به نقطه ایران شروع به 
فوتسال بازی کردن کردند. بعدا که تیم 
ایران به مسابقات جهانی راه پیدا کرد، 
یاد گرفتند که از قوانین فوتسال پیروی 
کنند و مثلا دیگر اوت ها را از روی خط با 
پا می زنند و خبری از پرتاب دستی نبود.

ابتدا از توپ های معمولی استفاده می شد 
که بــه آن »توپ زرنگ« می گفتند که 
کنترل آن ســخت بود و یواش یواش، 
توپ تنبل آمد و فوتسال اپیدمی شد و 
قوانین آن به همه شهرها ارسال شد. قبل 
از این که فوتسال وارد سایر کشورهای 
آسیایی شود، مسابقاتی در سال 1۳۶۰ 
در اصفهان بــه صورت جا افتاده در ماه 
رمضان برگزار شد و بعد در کل ایران این 

مسابقات برگزار شد.
-چگونهسرمربیتیمملیفوتسال

شدید؟
 در سال آخری که مربی فتح بودم، آقای 
صفایی فراهانی، رییس فدراسیون وقت، 
با ۸ نفر مذاکره کرد که من یکی از آن ها 
بودم و در نهایت به عنوان سرمربی تیم 
ملی فوتسال شدم و از فوتبال به صورت 
کامل جدا شدم. اسامی کسانی که با من 
به مصاحبه دعوت شدند، خیلی بزرگ 
بود و من باورم نمی شد که بتوانم مربی 
تیم ملی شــوم. ناصر ابراهیمی، حمید 
درخشان، فریدون عســگرزاده و دیگر 
مربیان بزرگی که قرار بود با فدراسیون 
مذاکره کنند و من شانس زیادی برای 
خودم قائل نبودم. من وقتی با ایشــان 
مصاحبه کردم، اصلا باورم نمی شد که 
من انتخاب شوم. در آخر مصاحبه به من 
گفت اگر شما سرمربی تیم ملی شدی، 
۲ نکته را رعایت کن؛ نخســت این که 
کمک هایت حتما لیسانس داشته باشند 
و زبان انگلیسی بلد باشند و دوم این که 
در هنگام دعوت بازیکنان در شــرایط 
مساوی بین تهرانی و شهرستانی، حتما 
شهرســتانی را انتخاب کن. من از دفتر 
ایشــان بیرون رفتم و هیچ امیدی هم 

برای انتخاب شدن نداشتم.

چند وقــت بعد، با بچه هایــم در خانه  
نشســته بودیم و اخبار ورزشی ساعت 
1۸:۴۵ را می دیدیم که اعلام شــد که 
حسین شمس سرمربی تیم ملی فوتسال 
شد. بچه هایم از خوشحالی می دویدند و 
یکی از بهترین روزهای زندگیم بود. آن 
موقــع به خود ما خبر نمــی دادند و از 

طریق اخبار ورزشی اعلام می شد.
-قراردادتانباتیمملیچقدربود؟

ما آن زمان حقوق ماهانه می گرفتیم و 
حدود ماهی 1۸۰ هزار تومان حقوقم بود.

-اوضاعدرآندوره۲سالهدرتیم
ملیچگونهبود؟

شــرایط بســیار خوب بود. اولین دوره 
مســابقات آســیایی را رفتیم و نتایج 
عجیب و غریبی به دست آمد که هنوز 
هم رکورد است. ما در یک روز ۵۷ گل 
زدیم. صبح ۲1 گل به قرقیزستان زدیم 
و شب ۳۶ گل به سنگاپور زدیم. آن زمان 
بازی ها شب و صبح برگزار می شد. در آن 
زمان آسیا با یک پدیده جدید آشنا شد و 
همه در تعجب مانده بودند. سال بعد هم 

در تایلند قهرمان شدیم.
-چهاتفاقیافتادکهازتیمملیجدا

شدید؟
ما به جام جهانی گواتمالا رفتیم و یک 
سری مشکلاتی ایجاد شد که نتوانستیم 
نتیجه بگیریم و بــا یک برد و ۲ باخت 
برگشتیم به ایران و من هم بنا به دلایلی 

استعفا دادم.
-دلیلآناستعفاچهبود؟

یک اختلافی بین من و سرپرست تیم 
بــود. او با یک ســری بازیکنان رفاقت 
می کرد که من دوست نداشتم و اجازه 
نمی دادم. ابتدا این اتفاق در مســابقات 
تایلند افتاد که صفایــی دخالت کرد و 
مشــکل را موقتی حل کرد. در آن جام 
جهانــی، دوباره این مشــکل به وجود 
آمــد و یکی دو بازیکن به صورت علنی 
با سرپرست تیم بودند و بقیه بازیکنان 
با من بودند. این باعث شــد مشکلاتی 
پیش بیاید و من در هواپیما استعفایم را 
به خبیری، نایب رییس وقت فدراسیون 
ارائــه کردم و حتــی منتظر جواب هم 

نشدم و دیگر به تمرینات تیم نرفتم.
دوگانگی در تیم ملی به وجود آمده بود 
و ۳ بازیکن با سرپرســت تیم با ماشین 
فیفا، این طــرف و آن طرف می رفتند 
و سرپرســت پول تلفن ایــن بازیکنان 
را مــی داد و به بقیه بازیکنان پول تلفن 
نمی داد. ســایر بازیکنــان هم اعتراض 
می کردند و من هم پیش دکتر خبیری 
که آن زمان عضو کمیته فوتســال فیفا 
بود، رفتم و گله کردم که قصه از این قرار 
است. ایشــان هم لطف کردند و به من 
دلار داد کــه برای بازیکنان کارت تلفن 
بخــرم و گفتند که در تهران کارت ها را 
پس بده تا من از فدراسیون پول این ها 
را بگیــرم. اختلاف در تیــم زیاد بود و 
باعث شــد که تیم نتیجــه نگیرد و در 
عین شایستگی که باید به مرحله بعد 
می رفتیــم، بازی یک هیچ بــرده برابر 
آرژانتین را با این بچه  بازی ها ۲ بر یک 
باختیم. کوبا را ۳ بر صفر بردیم اما چون 
روز اول هم به اسپانیا ۷ بر ۲ باخته بودیم، 

از گردونه رقابت ها کنار رفتیم.
-شــمابارییسفدراسیونهای
زیادیکارکردیــد.کدامخدمت
زیادیبهفوتسالکردوکداممانند
یکبچهناخلفبافوتســالرفتار

کرد؟
واقعیت دیگر روی دست صفایی فراهانی 
به فدراسیون نیامد. از وقتی من ایشان 
را دیدم، همه روســای فدراسیون ها را 
دیدم و با آن ها کار کــردم. من مدام از 
ایشان یاد می گرفتم. ما را وادار به نوشتن 
و گزارش نوشتن کرد. ما برنامه تمرینی 
می نوشتیم و گزارش مسابقات می دادیم 
و او ما را بزرگ کرد. بعدا که در بحرین 
و کویت مربیگری کردم، این تجربیات به 
دردم خورد. آن ها چون فوتسال نداشتند، 
وقتی من برایشــان گزارش می نوشتم، 
تعجب می کردند که فوتســال در ایران 

چقدر پیشرفت کرده است.
در بــد بودن هم نمی خواهم اســم آن 
دوست عزیز را بیاورم. همه خوب بودند!

همه به ما می گفتند که شما ۵ یا ۶ گل 
می خورید. شــب قبل از آن هم مربی 
پرتغال پیش مــن آمد و گفت که فکر 
می کنی با آن ها چه کار می کنی؟ گفتم 
بازی می کنیم دیگر. گفت پالرمو می دانی 
کجاست؟ مرکز مافیا ایتالیا. امکان ندارد 
که بگذارند شما برنده شوید. این در ذهن 
من ماند که قرار اســت یک اتفاقی رخ 
دهد. آن ها ۲ بر صفر پیش افتادند و بازی 
را ۲ بــر ۲ کردیم. دوباره پیش افتادند و 
ما کامبک زدیم و برای اولین بار از نایب 
قهرمــان جهان ۴ بــر ۳ پیش افتادیم. 
موقعی که آمدم خوشحالی کنم، پشت پا 
من سوزش پیدا کرد و بلافاصله یاد حرف 
دوآرته، مربی پرتغال افتادم و به دکتر تیم 
گفتم من را زدند. برگشتم در تماشاگران 

به دنبال تک تیرانداز می گشتم!
- در سال ۲۰۰۶ به تیم ملی بازگشتید.

در آن سال اتفاقی در فوتسال ما رخ داد؛ 
تیم ملی برای جام ملت ها به ازبکستان 
رفت و در نیمه نهایی ۵ بر یک به ژاپن 
باخــت. این برای اولین بار بود که ایران 
از رفتن به فینال بــاز ماند. این باخت 
مفتضحانه بود و خیلی سر و صدا کرد 
و حتی پس از برتری برابر ازبکســتان 

در دیدار رده بندی و بازگشــت به ایران، 
تغییرات آغاز شد. آقای جوراندیرو، مربی 
تیم و رییس کمیته فوتسال کنار رفتند.

کیومــرث هاشــمی که سرپرســت 
فدراسیون بود، از من دعوت کرد و تیم 
را به من داد. من هم کار سختی داشتم 
زیرا که باید تیم را در فرصت کم آماده 
تقابل با ژاپن قهرمان در اوزاکا می کردم. 
من هم می دانستم که کار سختی است. 
فیلم بازی ها را تماشا کردم و چند نکته 
به چشــمم آمد. اولین نکته، انضباطی 
بود. اولین چیزی که به چشــمم آمد، 
انضباط تیم بود که دیدم همه بازیکنان 
ما موهایشان تا کمرشان است. از صانعی 

پرسیدم که علی این چه وضعش است!
آن زمــان این مدل مــو اپیدمی بود و 
بازیکنان حداقل یک ساعت مقابل آیینه 
می ایستادند! من فهمیدم که تیم مشکل 
فنی ندارد و مشکل انضباطی دارد. اولین 
قانونی که گذاشــتم این بود که بین دو 
نوبت تمرین صبح و عصر، هیچ بازیکنی 
حق تــرک اردو را ندارد و همه هم باید 
موهایشان را کوتاه کنند. ۳ - ۴ ساعت 
هم به بازیکنان وقت دادم که هر کسی 
موهایش را کوتاه کرد، برگردد و هر کسی 
کوتاه نکرد پایــش را به اردو نگذارد. دو 
سه بازیکن نیامدند و تمرد کردند اما ما 

کارمان را ادامه دادیم.
-یــکدورهایرابطهتانباآقای
ترابیانکمرنگشــد؛هنوزهمبه

همینشکلاست؟
ایشــان مدیر بســیار توانایی است. او 
سال های سال نفت ایران را می فروخت و 
همین الآن هم غیبتش در فوتسال دیده 
می شود. ما اکنون توانایی برگزاری یک 
بازی دوستانه را نداریم اما زمان ایشان ما 
مدام با تیم های قدرتمند اروپایی، برزیل و 
آرژانتین بازی می کردیم. ایشان مدیریتی 
داشت که مورد علاقه من نبود و مدام به 
مشکل خوردیم. ابتدا جام جهانی ۲۰۰۰ 
بود و در ۲۰1۰ هم به مشکلاتی خوردیم. 

او را دوســت دارم اما دو پادشاه در یک 
اقلیم نمی گنجند. ایشان از نظر مدیریتی 
قوی بود اما من هم مغرور بودم. جاهایی 
باید من کوتاه می آمــدم اما من اجازه 
دخالت کسی در مسائلی مانند انتخاب 
بازیکن و سفارش بازیکن نمی دادم. الآن 
هم رفاقت ما پابرجا است و هر ۲ روز یک 

بار با هم صحبت می کنیم.
-چراحســینشمسبعداز۲۰۱۰
دیگربهتیمملیفوتسالبازنگشت؟

به هر حال یک فضاهایی باید به وجود 
بیاید که من خــودم همه تصمیم ها را 
بگیرم اما تاکنون از این شرایط به وجود 
نیامده است. تا الآن که حدود 1۲- 1۳ 
سال اســت می گذرد، چنین شرایطی 
نبوده اســت. در این مــدت هم آقای 
کفاشیان، هم تاج و هم عزیزی خادم به 
من پیشنهاد دادند اما من گفتم زمانی 
می آیم که تمام کار را به من بســپارید. 
اکنون هم حرفم با تاج همین است که 
اگر قرار اســت سمت بگیرم، نمی توانم 
بگویم که سازمان لیگ برای من و رییسه 
کمیته فوتسال شــخص دیگری باشد. 
همه این ها بایــد با هم صورت بگیرد و 
بعید هم به نظر می رسد که کسی با این 

اخلاق من کنار بیاید.
-یکدورهایمیگفتندکهحسین
شمسبازیکنجابهجامیکند.آیا

اینحرفدرستبود؟
حتی اگر یک نمونه وجود داشته باشد و 
هر کسی بگوید، من پاسخ می دهم. چرا 
نمونه هایی وجود داشته که زنگ زدم به 
فلان مربی گفته ام فلان بازیکن می آید 
سر تمرینت، ببین اگر به دردت خورد، 
انتخابش کن اما این که در انتقال بازیکن 
دخالت داشته باشم، اصلا این گونه نبوده 
است. حتی موقعی که از کویت یا بحرین 
بازیکن خواســته اند برای معرفی، من 
مستقیما شــماره خود بازیکن را داده ام 
خود دخالت نکرده ام. اگر کســی بگوید 
من یک دینار یا یک دلار گرفته باشم، 

کل زندگی ام را می بخشم.
-دردورهحضــوررویانیــاندر
آن فوتسال حواشی پرسپولیس،
سهمشماشــدوکدورتیهمبا
محمدرضاحیدریــانپیشآمد.

ماجرارابرایماتعریفمیکنید؟
هیچوقت کدورتی برای ما پیش نیامد. 
تیم فوتسال پرسپولیس وجود داشت و 
در دوره رویانیان فعال شد. من هم از این 
تیم جدا شدم و به گیتی پسند رفتم و در 
این باشگاه به عنوان مدیر فنی مشغول 
شــدم. در بازی آخر که پرسپولیس به 
اصفهان آمده بود، آن بازی باعث شد که 

این حواشی به وجود بیاید.
در نیمه اول بازی با تساوی ۲ بر ۲ پایان 
یافت. پرسپولیسی ها نفر کم آورده بودند 
و تیم ما هم پرس کــرد و بازی را برد. 
در ســالن دیگر هم شهید منصوری با 
فولاد ماهان اصفهان بازی داشــت که 
فولاد ماهان ۳ بر یــک بازی را باخت. 
اینجــا ما 11 بر ۲ بازی را بردیم و هیچ 
اطلاعی هم از آن بازی نداشــتیم. بعدا 
گفتند که تبانی شده است و دودش در 
چشم حیدریان رفت. ما نمی دانستیم آن 
بازی چه شده است و ما حتی اگر 1۰ بر 
۲ می بردیم، قهرمان نمی شدیم. ما حتی 
منتظر شدیم سوت آن بازی زده شد و 
بعد جشن قهرمانی گرفتیم. این وسط 
فردی رفته بود پیش رویانیان و گفته بود 

که بگوید تبانی شده است. رویانیان هم 
با من صحبت کرد و من هم تحت فشار 
یک حرفایی زدم اما خدا شــاهد است 
هیچ تبانی رخ نداده بود. ایشــان تحت 
فشــار آن فرد حرف هایی زد که بلوا به 

پا شد.
-وحیــدشمســایییــکبار
مصاحبهایکردهبودوگفتهبودکه
حسنشمسآدمدوروییاست.
نظرتانرادراینخصوصمیگویید.

به هر حال نظرش را گفته است. داستانی 
که درباره مدل موی بازیکنان تیم ملی 
گفته بودم، همه چیز از آن جا شروع شد. 
ایشان و یکی از بازیکنان دیگر گفتند که 
موهایمان را نمی زنیــم و می رویم. من 
هم گفتم که رفتنتان با خودتان اســت 
و برگشتانتان با من؛ بروید به امان خدا. 
آن ها هم رفتند و یک سلسله اتفاقاتی 
افتاد که وحید به تیم برگشــت و همه 
مسائل از آن جا شروع شد. به ما گفتند 
که شما ما را به اسیری گرفتید و رفتند 

اما دوباره برگشت.
شاید شمسایی چون آدم مستقلی بود، 
مقابل حرف هــای من مقاومت می کرد 
و البته من همین شــکل بــودم. من 
می توانستم سکوت کنم اما جواب دادم. 
الآن هم رابطه ما، رابطه خوبی است اما 
همانطور که گفتید، رابطه ما سینوسی 
است. البته این بحث های ما یک خوبی 
دارد و آن هم این است که فوتسال دیده 

می شود.
-باکدامیکازشــخصیتهای
آبتان فوتسالهیچوقت برجسته

داخلیکجوینرفتهاست؟
با همه خوب هســتم. بدترینش وحید 
است که آن هم گفتیم سینوسی است. 

خوب بودیم و بد هم بودیم.
- در دوره مربیگری تــان به جز آن ۵۳ 
ثانیه دیدار با ایتالیا، حسرت چه چیزی 

را می خورید؟
حسرت من این اســت که چرا به من 
اجازه داده نشــد که در ســال ۲۰1۲ 
سرمربی تیم ملی شوم زیرا معتقد بودم 
با تجربه ای که از سال ۲۰۰۸ داشتم، آن 
سال می توانستیم تا فینال جام جهانی 
صعود کنیم اما متاســفانه رییس وقت 
سازمان تربیت بدنی اجازه ادامه همکاری 
ما با تیم ملی را نداد. در ســفر چین به 
من گفتند دوستانه برو و برگرد، سپس 
قــرارداد جدید را امضا می کنیم که من 
گفتــم بدون قرارداد نمــی روم زیرا اگر 
اتفاقی برایم رخ دهــد، خانواده ام بدون 
قرارداد کاری نمی توانند بکنند. من هم 

نرفتم و من را کنار گذاشتند.
-نکتهپایانی؟

ترس این را دارم که جامعه فوتسال به 
دلیل نارضایتی از فدراسیون فوتبال، تیم 
ملی فوتبال را نفرین کند. وقتی یک نفر 
را از یک جایی برمی دارند و می گذارند 
بالای ســر فوتسال و می گویند که حق 
نداری اعتراضی کنی و حرفی بزنی، اگر 
دستشان به جایی نرسد، نفرین می کنند. 
من خواهشــی که از رییس فدراسیون 
دارم، این اســت که تکلیف فوتسال را 
مشخص کنند و آن را دست فوتسالی ها 
بدهد؛ همانطور که کشتی دست علی 
دبیر است و تکواندو دست هادی ساعی. 
در غیر این صورت زور ما به فدراسیون 
نمی رسد و تنها کاری که می توانم انجام 

دهم، نفرین کردن است

دخترانهاکیروییخایرانفینالیستکشورهایاسلامیشدند
تیم ملی هاکی روی یــخ دختران ایران 
با شکســت نماینده عربستان به فینال 
مسابقات کشــورهای اسلامی راه یافت. 
به گزارش ایسنا، در ادامه رقابتهای هاکی 
روی یخ کشورهای اسلامی در تاتارستان، 
تیم ملی دختران ایران پس از کسب سه 

پیــروزی مقابل بحرین، امارات ، عمان و 
یک شکست مقابل تاتارستان، صبح امروز 
مقابل نماینده عربستان به میدان رفت و 
توانست با شکست این تیم به دیدار پایانی 
مسابقات راه یابد. ملی پوشان هاکی روی 
یخ زنان ایران تایم قانونی را ســه بر سه 

و با نتیجه مســاوی به پایان رساندند و 
ســپس در ضربات پنالتی با نتیجه سه 
بر یک به پیروزی رسیدند و راهی دیدار 
نهایی شــدند.  دختران ایرانی فردا و در 
دیدار نهایی مقابل نماینده کشور میزبان 

شبه میدان خواهند رفت.
ورز
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بررسیبسترسلولیدردیابتیهابرایآزمایشهایدارویی
محققان به بررسی پیوند سلولی برای یافتن بستر 
ســلولی مناســب آزمایش داروهای جدید و مدل 

سازی دیابت پرداختند.
فدراسیون جهانی دیابت اعلام کرده، آمار مبتلایان 
به این بیماری بیش از ۵۳۶ میلیون نفر در ســال 
۲۰۲1 است و تا سال ۲۰۴۵ به بیش از ۷۸۳ میلیون 

نفر خواهد رسید.
از این رو می توان نتیجه گیری کرد دیابت مشکلی 
جدی در ســلامت جامعه انسانی قلمداد می شود. 
در لوزالمعده، جزایر ســلولی کوچکی به نام جزایر 
لانگرهانس مسئول ترشــح انسولین و تنظیم قند 
خون هستند. اســتخراج جزایر لانگرهانس امکان 
دسترســی به یک منبع پژوهشــی ارزشمند برای 
بررسی پیوند سلولی، بســتر سلولی مناسب برای 
آزمایــش داروهای جدید و مدل ســازی دیابت را 

فراهم می کند.
استخراج جزایر کاری پیچیده و دارای مراحل متعدد 
است که در صورت انجام صحیح حجم مناسبی از 
جزایر زنده، خالص و دارای عملکرد را برای پژوهش 
آزمایشگاهی یا مطالعه در بدن موجودات زنده فراهم 

می کند.
این مســئله حائز اهمیت است که تفاوت در سویه 
جونده هدف استخراج، جنســیت، وزن و گرادیان 
غلظت، ممکن است بر جزئیات روش استخراج مؤثر 
باشد. محققان با هدف مقایسه بازده و خلوص جزایر 
استخراج شده در دو سویه متفاوت از موش صحرایی 
غیر دیابتی، طی پژوهشــی به مقایسه تعداد ذرات 
و میزان استاندارد )equivalent( جزایر استخراج 

شده پرداختند.

همچنین اثر جنسیت و وزن بر بازده استخراج جزایر 
سنجیده شد و تأثیر سه گرادیان غلظت متفاوت بر 
خلــوص و بازده نهایی جزایر به دســت آمده مورد 

بررسی قرار گرفت.
در نهایت میزان زنده مانی و عملکرد جزایر به دست 
آمده با روش های آزمایشــگاهی بررسی شد. نتایج 
 Cell( این پژوهش که در نشریه بین المللی یاخته
Journal( منتشر شده است، نشان داد، تعداد ذرات 

و میزان اســتاندارد و خلوص جزایر استخراج شده 
 lister( در موش های صحرایی سویه لیستر هودر
hooded rats( به شکل معنی داری بالاتر از سایر 

سویه هاست.
همچنین در جنس نر ســویه مذکور در مقایسه با 
جنس ماده میزان استاندارد جزایر استخراج شده به 

شــکل معنی داری بالاتر بود؛ اما در تعداد ذرات و 
میزان استاندارد جزایر تفاوتی میان گروه هایی وزنی 
و گرادیان غلظت متفاوت دیده نشد. جزایر استخراج 
شده ۲ تا ۵ روز پس از پیوند به مدل آزمایشگاهی 
مبتلا بــه دیابت باعث کاهش معنی دار میزان قند 

خون شدند.
نتایج این پژوهش نشان داد روش مورد استفاده برای 
استخراج جزایر لانگرهانس جوندگان در پژوهشگاه 
رویان بهینه شده و قابل اعتماد است و ابزار پایه مورد 

نیاز برای پژوهش های پایه فراهم شده است.
این پژوهش را دکتر انســیه حاجــی زاده صفار، 
مائده مؤذن چی، آنوا صدر هاشــمی نژاد، محمود 
ایزدی و همکارانشان در پژوهشگاه رویان به نتیجه 

رساندند.

یک قاشق هوشمند ابداع شده که دارای الکترودی مخصوص است فناوری
و با ارسال پالسی به پرزهای چشایی زبان طعم غذا را در دهان ارتقا 
می دهد. به گزارش نیواطلس، برخی افراد احساس می کنند اگر به 
غذایشان نمک یا شکر اضافه نکنند، به اندازه کافی خوش طعم نخواهد 
 )SpoonTEK(»بود. در همین راستا قاشق هوشمند »اسپون تک
یک جایگزین سالم تر برای این روند است زیرا با ارسال پالسی بی 
خطر به پرزهای چشایی کاربر طعم غذاها را بهتر می کند. استارت 
آپی به همین نام قاشــق هوشمند مذکور را ساخته که شامل یک 
باتری و قطعات الکترونیکی از جمله ۲ الکترود یکی زیر دسته آن و 
دیگری در بخش فرورفتگی آن است. 
این قاشق هم مانند نمونه های غیر 
هوشمند برای استفاده با غذاهای آب 
دار مانند ســوپ، ماسک یا بستنی 
مناسب است. کافی است کاربر یک 
انگشتش را روی الکترود دسته قاشق 
نگه دارد و از سوی دیگر غذای موجود 
در محل قرار گرفتن غذا نیز با الکترود در تماس است. هنگامیکه فرد 
قاشق را به دهان می برد، یک مدار الکتریکی را تکمیل می کند که 
در آن جریان از قاشق به غذا و به زبان منتقل می شود یک چراغ ال 

ای دی روی قاشق نیز این فرایند را تایید می کند.
به گفته طراحان در نتیجه این روند پرزهای چشــایی زبان به طور 
ملایم تحریک می شوند و به طور موقت حس چشایی وی را ارتقا 
می دهند. هرچند این گجت بسیار عجیب به نظر می رسد اما قبلًا 
نیز ابداع شــده و در چوب های غذاخــوری چینی که طعم غذا را 

افزایش می دهند، از آن استفاده شده بود.
البته باید توجه داشــت این دستگاه برای افرادی که دستگاه های 
پزشکی الکتریکی مانند ضربان سنج قلب در بدنشان نصب شده یا 

در معرض خطر تشنج قرار دارند، مناسب نیست.

قاشقیکهطعمغذارابهبودمیدهد

شرایط ویژه اشتراک انبوه 
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واحدثبتیحوزهثبتملکطرقبهشاندیز

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهـی قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی . نظـر به دسـتور مواد 1 
و۳ قانـون تعییـن تکلیـف وضعیت اراضی و سـاختمان های فاقد سـند رسـمی مصـوب 1۳۹۰/۹/۲۰ و برابر 
رای شـماره  1۴۰1۶۰۳۰۶۰۰۸۰۰۲۰۳۲ مـورخ 1۴۰1/۰۸/۲۳ هیـات  تعییـن تکلیـف موضـوع مـاده یک 
قانـون مذکـور مسـتقر در واحـد ثبتی  طرقبه شـاندیز تصرفـات مالکانـه و بلامعارض متقاضی آقای سـعید 
عبدخدایی فرزند محمدهادی شـماره ملی ۰۹۳۸۵۹۸۸۸۰ شـماره شناسـنامه 1۷۴1  مورد تقاضا و انتقال  
و از محل مالکیت  ابوالفضل  پریزاد نسـبت به مالکیت ششـدانگ یک قطعه محوطه مشـتمل برسـاختمان 
به مسـاحت ۲۶۵۸/۲۶ متر مربع قسـمتی از پلاک 1۹۹ فرعی از۸۷  اصلی واقع در خراسـان رضوی بخش 
شـش مشـهد حـوزه ثبـت ملـک طرقبه شـاندیز محرز گردیده اسـت. لـذا به موجب مـاده ۳ قانـون  تعیین 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و ماده 1۳ آئیـن نامه مربوطـه این آگهی 
در دو نوبت به فاصله 1۵ روز از طریق این روزنامه محلی و کثیرالانتشـار در شـهرها منتشـر و در روسـتاها 
رای هیـات الصـاق تا در صورتیکه اشـخاص ذینفع به آرای اعلام شـده اعتراض داشـته باشـند بایـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی و در روسـتاها از تاریـخ الصـاق در محل تـا دو ماه اعتـراض خود را بـه اداره ثبت محل 
وقـوع ملـک تسـلیم و گواهـی تقدیـم و رسـید اخـذ نمایند. معتـرض باید ظـرف یک مـاه از تاریخ تسـلیم 
اعتـراض مبـادرت بـه تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه عمومـی محل نمایـد و گواهـی تقدیم دادخواسـت به 
اداره ثبـت محـل تحویـل دهـد کـه در این صـورت اقدامات ثبـت موکول بـه ارائه حکم قطعی دادگاه اسـت 
و در صورتـی کـه اعتـراض در مهلـت قانونی واصل نگـردد یا معترض، گواهـی تقدیم دادخواسـت به دادگاه 
عمومـی محـل را ارائـه نکنـد اداره ثبـت مبـادرت به صدور سـند مالکیت مـی نماید و صدور سـند مالکیت 

مانـع از مراجعـه متضرر به دادگاه نیسـت . م.الف۲۷۷ 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴۰1/1۰/1۲ تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴۰1/1۰/۲۷
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